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ÎN ÎNTÎMPINAREA CELEI
DE A 2 5 -A ANIVERSĂRI 

A REPUBLICII

La Sibiu, o manitestare 
ştiinţifică de mare amploare

Sfatul finisorilor chimişti
si coloristi din industria
>  -»

textilă
Timp de două zile, 27 ţi 28 no

iembrie a.c,, a avut loc la Sibiu, în 
saloanele Casei armatei, o manifes
tare ştiinţifică de mare amploare, 
cea de a '2-a sesiune a Sfatului fi
nisorilor chimişti şt colorişti din In
dustria textilă.

Sesiunea a avut drept scop, după 
cum prezenta în cuvîntul inaugural 
ing. Maria Manolescu-Chivu, adjunct 
al ministrului industriei uşoare, dez
baterea unor probleme de majoră 
importantă privind cercetarea, crea
ţia şi aplicarea unor tehnologii mo
derne de finisaj', vaiorificdrea mate
riilor prime din tară. Comunicările, 
referatele prezentate, discuţiile pe 
subcomisii au constituit un valoros 
schimb de experienţă, la care şi-au 
adus o contribuţie de seamă cadre 
universitare, cercetători, specialişti 
din cele 5 centrale ale industriei 
textile din cadrul Ministerului In
dustriei Uşoare.

Pentru a obţine cîteva relaţii su
plimentare privind modul de desfă
şurare a actualei sesiuni despre or
ganizarea acestui sfat al finisorilor 
chimişti şi colorişti, cit şi despre 
principalele rezultate cu care se în
cheie această manifestare ştiinţifică 
am adresat cîteva întrebări, tovară
şei ing, Maria Flucsă, preşedintele 
sfatului finisorilor, director general 
al Centralei industriei bumbacului.

— Care a fost mobilul consti
tuirii acestui sfat al finisorilor 
chimişti şi colorişti?

— Din dorinţa de a ridica mereu 
eficienţa activităţii din industria 
textilă, unde finisajul joacă un rol 
determinant, fiind sectorul tn care 
se înnobilează produsul, de a mo

biliza cit mai mulţi specialişti, indi
ferent că este vorba de cadre din 
învătămintul universitar, de cerce
tători, de ingineri şi tehnicieni din 
întreprinderi la soluţionarea celor 
mai stringente probleme ale produc
ţiei.

Sfatul finisorilor a luat fiinţă Ia 
25 noiembrie anul trecut la Iaşi, cînd 
a avut loc şi prima sesiune. Sfatul 
işi desfăşoară activitatea în baza u- 
nui regulament de funcţionare, în* 
ire sesiuni «»activitatea este condusă

(Continuare la pag. a Ilî-a) 
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Finalizări in un ită ţile  agricole
Lucrătorii din unităţile agricole ale judeţului nostru desiăşoară in 

aceste zile o activitate intensă pentru realizarea sarcinilor econo
mice. Cu toate condiţiile nefavorabile din toamna acestui an, colec
tivele de muncă din I.A.S., S.M.A .şi C.A.P. au obţinut rezultate me
ritorii care reiiectă eforturile depuse.

•  Lucrătorii fermei viticole nr. 4 
a I.A.S. Apoldu de Sus, au obtinut 
in acest an o producţie bună de 
struguri. Astfel, la fiecare din cele 
t40 ha cultivate cu vie s-a obtinut 
o producţie medie cu 100 kg stru
guri mai mull decit a fost planifi
cat. Rezultate bune au obtinut şi 
celelalte ferme incit producţia de vin 
pe acest 'an  a fost cu mult depăşită. 
In prezent se lucrează intens Ta 
şampanizarea vinului. Pentru anul 
1973 se vor produce peste 30 000 
butelii de şampanie »Dacia".

•  Eforturi deosebite pe linia în
deplinirii sarcinilor economice a de
pus şi colectivul secţiei de mecani
zare din Cristian. Ca urmare a uti
lizării mijloacelor mecanice la în
treaga lor capacitate, mecanizatorii 
au reuşit să realizeze un important 
volum de lucrări. Numai tn toamna 
acestui an s-au executat transporturi 
masive de recoltă, lucrări de pregă
tire a solului şi însămîntări pe 200 
ha, ogoare de toamnă pe 140 ha. 
O contribuţie de seamă ap adus 
tractoriştii loan Dragomir, Viorel 
Caşîr, Idsif Ediftig şi Gheosgbe Buk- 
chea.

•  Considerind îndeplinirea obliga
ţiilor fată de stat o înaltă îndatorire 
patriotică, ţăranii cooperatori trans

portă zilnic importante cantităţi de 
produse la bazele de recepţie. Coo
peratorii din Mediaş au livrat în 
plus 24 tone porumb, iar coopera
torii din Copşa Mică — peste 7 
tone. Şi-au îndeplinit îndatoririle 
lată. de stat la acest produs şi coo
peratorii din Chirpăr, Hosman şi 
Nocrich.

•  Cooperatorii din Retiş şi-au 
prevăzut să obţină in acest an de 
ia cele 560 vaci furajate o produc
ţie marfă de 6 240 hi lapte. Acor- 
dînri o atenţie sporită îngrijirii si 
furajării rationale a vacilor, ei au 
reuşit să depăşească acest indicator, 
realizînd în plus peste 100 hl lapte. 
Bune rezultate au obţinut în această 
direcţie şi cooperatorii din Miercu
rea Sibiului, Porumbacu de Jos şi 
din alte unităţi.

•  Ferma legumicolă a I.A.S. Sibiu 
Cisnădie, condusă de ing. Matei

Bleoca, a realizat in acest an o pro
ducţie totală de peste i 500 tone 
pro'duse. La multe clin sortimente s-au 
livrat importante cantităţi peste in
dicatorul pkmţiieaU■ 4754 trnio varză,'. 
15 tone ţelină, 9 tone ceapă. Dată 
fiind calitatea bună a legumelor, 
peste 130 tone varză şi sfeclă roşie 
au fost livrate la export.

tn vederea traducerii In viată a 
hotărfrilor Conferinţei Naţionale a 
Partidului Comunist Român, privind 
direcţiile de perfecţionare a organi
zării şi condiucerii activităţii econo
mice, marţi a avut loc la Consiliul 
de Miniştri, şedinţa de constituire a 
Consiliului pentru coordonarea si în
drumarea activităţii de aprovizionare 
şi .prestare de servicii către populaţie.

Şedinţa a fost deschisă de tovară
şul Ilie Verdet, membru al Comitetu
lui Executiv, ai Prezidiului perma
nent al C.C. al P.C.R., priin-vicepre- 
şedinte al Consiliului de Miniştri.

Potrivit Decretului Consiliului de 
Stat, noul organism are drept sar
cina principală rezolvarea concretă 
a problemelor ce se ridică în dome
niul aprovizionării şi prestării de ser
vicii, De asemenea, el coordonează 
şi îndrumă unitar activitatea organe
lor şi organizaţiilor care concură la 
aprovizionarea şi prestarea de ser
vicii către populaţie; elaborează îm
preună cu instituţiile de resort, pro
gramul de dezvoltare a activităţii de 
comerţ interior şi cie îmbunătăţirea 
servirii populaţiei; stabileşte măsuri 
pentru dezvoltarea bazei tehnico-ma- 
leriale a comerţului şi a unităţilor 
prestatoare de servicii; urmăreşte 
realizarea integrală de către minis
tere şi celelalte organe centrale pro
ducătoare, a fondului de mărfuri des
tinat aprovizionării populaţiei, cali
tatea acestora şi structura corespun
zătoare cererii, gospodărirea şi re

partizarea judicioasă a mărfurilor pe 
teritoriu, modernizarea formelor de 
vînzare.

Consiliul pentru coordonarea şi în
drumarea activităţii de aprovizionare 
şi prestare de servicii către populaţie 
cuprinde reprezentanţi ai Ministeru
lui Comerţuiui Interior, Ministerului 
Turismului, Uniunii Centrale a Coo
perativelor de Consum, Uniunii Cen
trale a Cooperativelor Meşteşugă
reşti, Ministerului Agriculturii, Indus
triei Alimentare şi Apelor, Ministe
rului Industriei Uşoare, Comitetului 
de Stat pentru Economia si Adminis
traţia Locală, Uniunii Generale a 
Sindicatelor din Románia, Uni
unii Nationale a Cooperativelor A- 
gricole de producţie, ai Comitetului 
de Stat al Planificării, Ministerului 
Finanţelor, Băncii Naţionale, Comite
tului de Stat pentru Preturi, ai alto.r 
ministere, organe centrale şi locale, 
reprezentanţi ai diferitelor categorii 
de oameni ai muncii şi ai organiza
ţiilor care participă Ia activitatea de 
producţie de bunuri de consum, apro
vizionare a populaţiei şi prestare de 
servicii, muncitori, lucrători în mari 
unităti comerciale şi prestatoare de 
servicii, reprezentante ale gospodine
lor din Bucureşti şi din alte locali
tăţi din tară.

Prin hotărîre a Consiliului de Mi
niştri, preşedinte al Consiliului pen
tru coordonarea şi îndrumarea acti
vităţii de aprovizionare şi prestare 
de servicii c,ătre populaţie, a fost

numit tovarăşul Virgil Trofln, mem
bru al Comitetului Executiv, al Pre
zidiului Permanent al C.C. al P.C.R., 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri. ministrul comerţului interior.

In prima sa şedinţă. Consiliul « 
analizat stadiul aprovizionării popu
laţiei pe perioada de toamnă-iarnă 
1972/1973 şi măsurile care trebuie 
luate pentru realizarea programului 
adoptat de Comitetul Executiv al 
C.C. al P.C.R.; probleme cu privire 
la măsurile ce trebuie luate în ve
derea realizării indicatorilor de plan 
ai activităţii comerciale şi de pres
tare de servicii, pe anul 1973; a sta
bilit programul de lucru şi proble
mele ce urmează a fi analizate in 
primul trimestru al anului viitor.

în încheierea şedinţei, tovarăşul. 
Virgil Trolin a relev'* faptul că in 
unna aplicării măsurilor stabilite in 
programul aprobat de Comitetul Exe
cutiv al C.C. ai P.C.R.; aproviziona
rea populaţiei cu produse agroali- 
mentare şi alte bunuri specifice pen
tru perioada de toamnă-iarnă »stemai 
bună decit în anul trecut, subliniind 
totodată sa. ' iile imediate ce revia 
ministerel.;:, celorlalte orgp.se cen
trale şi locala care concură la îmbu
nătăţirea continuă a aprovizionării 
şi servirii populaţiei în viitor.

(Agerpr**)
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Pentru realizările lor de zi cu zi 
!a banda de confecţionat serviete 
din piele pentru export, la fabrica 
.13 Decembrie" Sibiu, utecistele 
Ana Tonch, Elena Trif şi Elena 
Voinea sínt trecute pe lista evi
denţiaţilor in întrecerea socialistă, 
depăşindii-şi lunar planul cu 10% 

Foto; FRED NUSS

Sín tem în pragul celui de-al treilea 
an al cincinalului

Ne-am asigurat condiţiile 
materiale şi organizatorice 

pentru producţia anului viitor?
Colectivul- de salariaţi al fabricii 

do covoare „Dumbrava" din Sibiu, 
răspunde afirmativ. In investigaţiile 
întreprinse aici am primit peste tot, 
pe unde am umblat, asigurarea că 
noul an va începe sub auspicii bu
ne, urmare a condiţiilor create. Dar, 
să vedem despre ce este vorba.

In 1973 întreprinderea va înregis
tra un spor de producţie cu 35 la 
şută fată de anul curent, prin in
trarea în funcţiune a unei noi secţii 
de producţie. In acest sens, aşa du
pă cum ne informa ing. Ilie Dănilă, 
directorul fabricii, au fost luate toa
te măsurile care se impuneau pen
tru darea în folosinţă a obiectivului 
la timp şi chiar în devans. De pildă, 
utilajele care urmează a fi montate 
au fost contractate în procent de 
peste 90 la sută, cu termene de li
vrare în primul trimestru al anului 
viitor; s-au pregătit condiţiile nece
sare deschiderii unui curs de cali
ficare pentru viitorii muncitori ce 
vor lucra în noua secţie ele. Singu
rul necaz ce-1 au cel de la „Dum
brava", la acest capitol, este faptul 
că unitatea constructoare (Şantierul 
505) nu reuşeşte să le creeze front 
de lucru pentru montarea utilajelor 
imediat ce sosesc, în felul acesta 
evitîndu-se risipa de muncă, bani şi 
de timp prin depozitarea lor în alte 
locuri decit cele pentru care au fost 
destinate.

Tot pentru '73 s-au pregătit dese
nele şi în prezent se bat cartelele 
pentru noul articol, covorul „Gaida", 
astfel îneît să poată începe produc
ţia din primele zile ale anului. S-au 
luat în evidenţă şi vor fi urmărite 
cu rigurozitate măsurile cuprinse în 
planul M.T.O., în sensul realizării

La fabrica 
Dumbrava t t

lor integrale şi ia timpul oportun. 
Ion Popa, secretarul comitetului de 
partid, făcea precizarea că, pe a- 
ceastă linie, comuniştii fabricii şi-au 
propus, în conferinţa organizaţiei de 
partid, să sporească indicii de uti
lizare a maşinilor cu un procent fată 
de '72 prin folosirea mai raţională 
a utilajelor şi la întreaga lor capa
citate. Pentru aceasta vor suprave
ghea îndeaproape felul cum se fac 
reparaţiile în dorinţa de a le exe-
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•  Curier juridic
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ţiei de partid Cisnădie
•  Informatica economi

că — condiţie esenţială 
în procesul de luare a
deciziilor
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Există lucruri, chestiuni, aso
ciaţii de idei, idei despre care s-a 
scris si s-a vorbit atîta îneît o 
anume reticenţă — atunci cînd 
este vorba de reluare — este greu 
de învins. Una dintre acestea 
este, după opinia semnatarului 
acestor rînduri, cea a relaţiei in
disolubile dintre interesul colec
tiv şi cel personal, în zilele 
noastre, în societatea noastră. Cu 
alte cuvinte, a lupta, a te zbate, 
a reuşi să impui interesul larg al 
colectivităţii deasupra interesului 
particular (între noi fie vorba, 
uneori atît de particular incit 
seamănă grozav a egoism) în
seamnă a demonstra, înainte de 
altele, o înţelegere exactă, mar
xista a relaţiei djntre general şi 
particular, fuziunea perfectă din
tre interesele obştii şi cele ale 
individului, în condiţiile generate 
de stările de lucruri din societa
tea noastră. Şi, pentru a ne referi 
la concretul cotidian, relaţia de. 
care vorbim trebuie aşezată în 
termenii ei exacţi: nu numai că 
nu poate exisrta intoleranţă între 
interesele generale, ale colectivi
tăţii şi cele ale componenţilor ei, 
ci, mai mult, interesele cetăţea
nului. prosperitate^ sa. materială 
nu poaţe aveaf altă sursă (cin
stită) decît sporurile la nivelul 
societăţii întregi.

Orice altă modalitate, orice alt 
mod de înţelegere şi evaluare a

relaţiei reprezintă o eroare, o ru
pere de perspectivă, cu efecte 
păgubitoare pentru ambele părţi, 
nocivă în plan moral (şi nu numai 
moral).

Dar, „să ne uităm" cu puţină 
atenţie la uneie întîmplări semni-

avuţiei noastre obşteşti, nesoco
tesc relaţia de care vorbeam la 
începutul acestui articol, totuşi 
nu toţi factorii de răspundere, 
chemaţi şi plătiţi pentru a veghea 
la apărarea acestui avut, concură, 
prin activitatea lor, la stabilirea

reevaluări concură la muşamali
zarea unor aspecte legate de pre
judicii materiale.

Să ne ocupăm, în sensul celor 
discutate, de modul cum înţeleg 
să se preocupe de apărarea avu
tului obştesc unii jurisconsulţi de

Ipostaze ale înţelegerii relaţiei dintre interesul colectivităţii 
şi cel al individului

Discrepante sau... despre
deficitul de conştiinţă

ficative şi să extragem învăţă
mintele de rigoare.

Din activitatea de judecată pe 
caro o desfăşoară instantele din 
judeţul nostru rezultă constatarea 
că, deşi există răufăcători, care, 
prin faptele lor, prin pofta lor de 
cîştig nemuncit aduc atingere

umui climat care să determine 
eradicarea acestor tare sociale ba, 
mai mult, fac prea puţin pentru 
a concura — prin activitatea lor. 
pe lingă instanţa de judecata — 
pentru ca indivizii vinovaţi de 
fapte antisociale să fie traşi cu 
severitate la răspundere, în sen
sul reîntregirii avutului prejudi
ciat. Adesea, uzîndu-se de o con
damnabilă largheţe, o serie de . . .

la întreprinderi economice sibiene. 
Este vădit că sarcin.a acestor sa
lariaţi, dată fiind pregătirea de 
specialitate, este sinonimă cu 
preocuparea constantă pentru o 
bună stare de legalitate in uni
tatea respectivă, cu ajutorul com
plex pe care-1 pot da conducă
torilor de întreprinderi spre e asi
gura justa interpretare a legilor, 
apărarea intereselor legale aie

unităţilor. Nu putem sublinia decit 
cu satisfacţie faptul că majorita
tea acestor salariaţi îşi fac cu 
prisosinţă datoria, între aceştia, 
activitatea buna situîndu-i la loc 
de frunte pe loan Frăţilă, loan 
Moraru, loan Curelea, Teodora 
Rusu şi alţii. Apare, aici, în con
cluzie, drept evident faptul că 
aportul acestora, concursul dat 
organelor de justiţie este folosi
tor, deosebit de util în stabilirea 
adevărului. Ceea ce urmează — 
în ordinea firească a condiţionări
lor — îndrumări date cu compe
tenţă, prezenţă activă în preocu
pările pentru respectarea legilor, 
stare de legalitate bună, Ştima 
masei largi de salariaţi, nu ex
primă decît firescul unor situaţii 
care ar trebui să devină unicul 
mod de exprimare într-o profe
siune sau alta.

Dar, promiteam şi alt soi de 
exemple: Conducerea întreprin
derii de morărit şi panificaţie, se
sizată de C.F.I.. ia măsura impu
tării sumei de 101 232 lei angaja
tului său, Victor Stoişor, magazi
ner, sumă ce reprezenta lipsa din 
gestiune a 3 420 kg făină de car
tofi. Urmează, acum, cafea extrem 
de curioasă a' metamorfozelor de ‘ 
tipul ,,uîte paguba, nu este ....

(Coniiti'firR in p-ui lila

N1COLAE MÄLÄU
vicepreşedinte al Tribunalului 

judeţean Sibiu

cuta la timp, de bună calitate şi, 
eventual, chiar scurtarea duratei lor. 
Totodată, au luat hotărirea de a 
trece la confecţionarea pieselor de 
schimb necesare producţiei, în ca
drul atelierului mecanicului şef. De
oarece la recenta Plenară a C.C. al 
P.C.R. s-a făcut recomandarea ca 
.organele şi organizaţiile de partid, 
conducerile colective ale unităţilor 
economice trebuie să ia toate mă
surile pentru înnoirea continuă a 
producţiei, pentru orientarea mai 
hotărită spre realizarea de produse 
valoroase, care încorporează o mun
că de complexitate ridicată... Să 
promoveze cu fermitate un sever re
gim de economii în toate sectoarele 
de activitate, să combată cu tărie 
risipa sub orice formă s-ar mani
festa", comitetul oamenilor muncii 
a prevăzut pentru noul an ca 14,5 
la. sută din producţie să o reprezinte 
produsele noi, iar ca un comanda
ment suprem ai întregii lor activi
tăţi, folosirea mai chibzuită a mate
riilor prime şi a materialelor pen
tru a facilita reducerea consumului 
de fire pe m p de covor. în acest 
spirit a lost luat angajamentul da 
a se realiza economii la lină şi re- 
lon — materii prime de bază —- în 
valoare de peste 200 mii lei.

In dorinţa de a-şi pregăti cit mai 
temeinic întreaga producţie a anu
lui viitor, acest colectiv de muncă 
şi-a nominalizat în întregime sarci
nile de plan pe '73, după care ie-a 
defalcat pe secţii, utilaje, pina la 
fiecare om. Nimic mai potrivit şi 
mai bine făcut. Dar, nu se poate 
spune că, intr-adevăr, s-a făcut to
tul. Este adevărat că aici, în para
lei cu activitatea intensă ce se de
pune pentru îndeplinirea exemplară 
a pianului şi a angajamentelor a- 
sumate in întrecere pe acest an, 
există o preocupare susţinută pen
tru a crea condiţii favorabile dema
rării optime a producţiei pe 1973. 
Ceea ce umbreşte oarecum «ceste 
preocupări şi rezultatele obţinute 
este faptul că, la ora actuală, fa
brica nu are acoperit, Jn întregime, 
necesarul de materii prime şi’ ma
teriale pentru desfăşurarea normală 
a procesului de muncă în noul an. 
Faţă. de cca 80 milioane lei, cit re
prezintă valoarea necesarului de a- 
provizionat, doar 2,6 milioane sfnt 
asigurate. Justificarea pe care ne-a 
adus-o Nicolae Vinţan, şeful servi
ciului res-pectiv, s-a referit Ia unele 
aspecte, încă neelucidate, care per
sistă în acest angrenaj economic şi 
care s-ar datora unor cauze obiec
tive. Nu contestăm un anumit mod 
de lucru legiferat şi căreia fabrica 
trebuie să se integreze. Ceea ce 
surprinde este faptul că deşi în anii 
precedenţi metodologia s-a dovedit 
ineficace întrutotui, ea mai dăinuie.

In alta ordine de idei, sporul de 
productivitate pe care intenţionează 

. . realiza in noul an colectivul de 
aici, se ridică, comparativ cu anul 
curent, Ia 18 la sută. Şi ac*a*tâ CŢ

p judeţean Sibiu
IContinuare In pag. < ni-a)

V. barbu

É



I

Pagina 2 Tribuna Sibiului Anul V, nr. 1482

ŞTIRI •  INFORMAŢII •  < ONSFMNÄRI •  ŞTIRI •  INFORMAŢII •  CONSEMNĂRI •  ŞTIRI •  INFORMAŢII •  CONSEMNĂRI •  ŞTIRI •  INFORMAŢII

^iw vw

jOrabă... tragică
în ziua de 24 noiembrie 1972, 

în jurul orei 13, loan Bahner, con- 
diucător al unui tractor cu şenile, 
abătindu-se de pe traseul nor
mal de circulaţie pe o scurtătură, 
în drum spre Viile Gurganului, 
de pe teritoriul comunei Miercu
rea Sibiului, satul Apoldu <ie Sus, s 
s-a. răsturnat într-o rîpă. Prins ; 
sub tractor, tractoristul a fost 
grav accidentat şi, cu toate îngri
jirile, a decedat a doua zi.

încă un exemplu care demon
strează că graba strică!

J? Inovatorul“
Ion Tutulan, de 26 de ani, mun

citor la „Mătasea roşie“ Cisnă- 
ciie, după îndelungi frămîntări, 
s-a decis într-o bună zi să devină 
autorul unei „inovaţii“.

„Ingenioasa inovaţie“ elaborată 
de susnumitul urma să demon
streze că secţia de confecţionat 
fîşuri matlasate a fabricii poate 
funcţiona şi în absenţa acelor de 
cusut aduse cu mare greutate din 
import. în noaptea de 20/21 noiem
brie, folosindu-se de unelte potri
vite, a spart magazia de mate
riale a secţiei şi a sustras 2 800 
bucăţi ace, pe oare le-a ascuns la 
domiciliul său.

După cele întîmplate, secţia ră- 
mînînd fără ace, urma ca în 2—3 
zile să se confirme. . .  eficienţa 
„inovaţiei“. Rezultatul ar fi pu- f 
tu t fi întreruperea procesului de “ 
producţie dacă organele de mi
liţie locale nu ar fi prins pe au
tor. în  prezent, „inovatorul" 
aşteaptă hotărîrea privind omolo
garea faptei sale şi acordarea 
dreptului de „autor“. Plus cuve- 

* n ita . . .  perioadă de odihnă.

Frumoasele 
şi noaptea

în ultima perioadă de. timp, în 
municipiul Sibiu şi-au făcut apa
riţia două necunoscute. „Ocu
paţia“: viaţă parazitară, anturajul 
unor bărbaţi de la care obţineau 
mijloacele unei existenţe ruşi
noase.

Organele în drept au reuşit în 
scurt timp să stabilească identi
tatea acestora: Magdalena Popşor 
de 20 de ani, originară din Sighi
şoara, şi Aurora Moldovan, de 23 
de ani ,din localitatea Ocniţa, ju
deţul Mureş. Trimise în judecată 
pentru fapte care fac obiecta 
Decretului 153/1970, au primit fie
care cî'te două luni închisoare 
contravenţională.

Hoţii în piaţă!
La 16 noiembrie a.c. a fosi 

prins, identificat şi arestat numi
tul Mihai Ibănescu, de 24 de ani 
originar din judeţul Vaslui, con
ducător auto, angajat ca munci
tor zilier 1» Districtul C.F.R. Ucea 
de Jos, judeţul Braşov, în timp ce 
încerca să se facă nevăzut după 
furtul unui ceas de mînă şi a 
altor obiecte de la un călător 
din tren.

O zi mai tîrziu, a fost prins în 
flagrant delict de furt infractoru 
Constantin Mira, de 23 de ani 
din comuna Bărcăneşti, judetu 
Prahova fără ocupaţie, în timp ce 
se pregătea să dispară cu port 
moneul furat din sacoşa une 
cumpărătoare din piaţa Cibin 
Ambii infractori, recidivişti în ma 
terie de furturi din buzunare, în 
prezent arestaţi, urmează să-ş 
primească pedepsele potrivit fap 
telor.

U. MUREŞAN
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Brigăzile artistice 
de agitaţie săteşti 

i n  concurs
Duminică, la Agnita şi Roşia, a 

continuat trecerea în revistă a bri
găzilor artistice de agitaţie din ju
deţul Sibiu şi concursul de interpre
tare a poeziei patriotice la care au 
participat mai multe formaţii artis
tice şi recitatori aparţinînd cămine
lor culturale din localităţile Chirpăr, 
Pelişor, Bîrghiş, Ighişul Vechi, Iaco- 
beni, Retiş şi Roşia. Programele pre
zentate în faţa publicului spectator 
au scos în evidenţă încă o dată rolul 
agitatoric al acestui gen de forma
ţie artistică, rol materializat prin 
imagini artistice vii, convingătoare, 
avînd ca principal scop educarea oa
menilor muncii în spiritul moralei 
comuniste.

Utili7înd aspecte ale vieţii cotidi
ene spicuite din relaţiile concrete 
specifice localităţilor respective, bri
găzile artistice de agitaţie ale cămi
nelor culturale din Chirpăr (instruc
tor şi textier Maria Goian), Ighişul 
Vechi (instructor şi textier Corina 
Ionaşcu) şi Bîrghiş' (instructor şi tex
tier Ana Lazăr) au vorbit spectato
rilor despre oameni şi locuri cunos
cute acestora, despre problemele ca
re îi frămîntă trăgînd totodată con
cluzii educative, moralizatoare. Reco
mandăm o mai mare atenţie la ţi
nuta vestimentară a interpreţilor 
(formaţia căminului cultural . din 
Ighişul Vechi) precum şi o mai mare 
atenţie la adaptarea textelor literare 
la fondul muzical cel mai potrivit. 
Găsim că melodiile de muzică popu
lară sínt mai adecvate unor texte li
terare în care se oglindesc aspecte 
ale muncii în mediul rural.

îmbrăcaţi în frumoasele costume 
populare, specifice Văii Hîrtibaciului, 
tinerii interpreţi ai brigăzii artistice 
de agitaţie a căminului cultural Re
tiş (instructor şi textier Steliana 
Mija) au comentat cu bucurie dar şi 
cu „sare şi piper“ aspecte din viaţa 
colectivităţii. Dacă ar fi beneficiat 
şi de un acompaniament instrumen
tal, dacă în afara cîntecului şi ver
sului textul brigăzii ar fi fost îmbo
găţit şi cu alte forme de prezentare, 
talentaţii artişti amatori din Retiş ar 
fi reuşit să-şi scoată şi mai mult în 
relief realele posibilităţi de interpre
tare. Aceleaşi cuvinte de laudă şi 
despre brigada artistică de agitaţie 
a căminului cultural din lacobeni 
(instructor şi textier Felicia Sece- 
lean) a cărui text şi-a îndreptat fo
cul satirei fără cruţare spre cei vi
novaţi de lipsurile existente în co
mună criticînd deficienţele prezente 
în diferitele domenii ale muncii, edu- 
cînd şi semnalînd greşelile.

Concursul de interpretare a poeziei 
patriotice a adus în faţa spectatori
lor zece tineri recitatori al căror ta
lent şi bună orientare în alegerea 
repertoriului a satisfăcut pretenţiile 
auditoriului.

NICOLAE SCUTEA

Luni seara, Intr-o ambianţă care so
licită din plin un elogiu adresat u- 
nui public deosebit de receptiv faţă 
de acest fel de muzică, una dintre 
cele mai renumite formaţii de jazz 
româneşti a concertat în sala Casei 
armatei. Concertul la care şi-au dat 
concursul Dan Mîndrilă, Şt. Berin- 
dei. Johnny Răducanu, Marius Popp 
şi J. Gondi, a constituit un succes 
desăvîrşit atît al protagoniştilor cit 
şi al organizatorilor — Casa de cul
tură a tineretului, respectiv Clubul 
de jazz condus de Inimosul prof.

N. Ionescu

Plenara Comitetului municipal Sibiu 
pentru cultură şi educaţie socialistă

Luni după-amiază, în sala de con
ferinţe a palatului „Astra" s-au des
făşurat lucrările plenarei Comitetu
lui municipal Sibiu pentru cultură 
şi educaţie socialistă. Pe baza unui 
referat dat anterior în studiu mem
brilor comitetului, plenara a anali
zat contribuţia universităţilor popu
lare din Sibiu şi Cristian şi a pro
pagandei prin conferinţe organizată 
în sălile publice din municipiu, la 
educarea politieo-ideologică, cultu- 
ral-ştiinţifică şi moral-cetăţenească 
a oamenilor muncii, precum şi des
făşurarea, în municipiul Sibiu, a ac
ţiunii cultural-artistice şi sportive 
„Pămînt al demnităţii — România", 
analiză efectuată pe baza unei in

formări prezentate de Dorel Florian.
In continuarea lucrărilor prof.

loan Holhoş, preşedintele Comitetu
lui municipal pentru cultură şi edu
caţie socialistă, a prezentat planul 
de măsuri cu privire la îmbunătăţi
rea cadrului organizatoric şi a con
ţinutului activităţii de răspîndire a 
cunoştinţelor.

Concluziile plenarei, in cadrul că
reia au luat cuvîntul membri ai co
mitetului şi invitaţi, au fost formu
late de tovarăşul Heinrich Sitzler, 
secretar al Comitetului municipal de 
partid.

D e s c h id e r e a  c e n a c lu lu i  
l i t e r a r  s tu d e n ţe sc

Astăzi, 29 noiembrie 1972, ora 19,30, 
cenaclul literar de la facultăţile si- 
bien.e îşi va relua activitatea. La pri
ma şedinţă, studenta Corina Riţescu 
va citi versuri.

Cum cenaclul este deschis tuturor

doritorilor şi iubitorilor de literatură
din municipiu şi judeţ (elevi, profe
sori etc.) le adresăm pe această cale 
invitaţia de a participa la şedinţe»' e 
de lucru ale cenaclului studenţesc.

M. D.

PORT • • «SPORT PORT
P o p ic e  (d iv . A)

Sibienii se menţin pe locul 
doi al seriei „Nord4*

Electrica Sibiu-  
I.C. Oradea 5168- 

4914 p. d.
Dună înfrînoerea severă suferită la Pe

troşani, popicarii de la Electrica Sibiu 
au obţinut victoria, nu însă la valoarea 
prestioiului de care se bucură. Majori
tatea componenţilor echipei au obtinut 
rezultate mult sub posibilităţi. ba chiar 
doi dintre ei (Peter Herbert si Nicolae 
Pivoda) au fost întrecuţi de adversarii 
lor direcţi: Iosif Lana — 893 si. resoec- 
tiv. Ladislau Gali — 875 D.d. O com- Dortare excelentă are de Ia etapă la etanii tînărul Gerhardt Demeter (18 ani), care, cu 848 D.d. a realizat cel mai bun 
rezultat personal. Iată rezultatele teh
nice înreaistrate de sibieni, în,, ordinea 
intrării lor în arenă: P. Herbert 872. 
G. Demeter 848. I. Bernardt 843. I. Ge- 
leriu 868. V. Costea 875. V. Felseohi-i- 
Nicolae Pivoda 863 D.d.

Sîmbătă si duminică DODicarii sibieni 
vor evolua din nou De arena DroDrie. 
de as tă  dată în comoania echiDei Soar- 
tac Satu Mare. Înaintea acestei intilniri. 
echioa Electrica continuă să se menţină 
pe locul secund. duDă Voinţa Tîrau Mu
res. campioana de anul trecut.

ILIE IONESCU

Voinţa Mediaş- 
Voinţa Tg. Mureş 

(f) 2416-2335 p. d.
La Mediaş, camnioanele au fost sto- 

Datel Componentele echipei aazdă au 
avut o comportare bună. reuşind să ob
ţină o victorie de prestiaiu. Punctele 
decisive pentru soarta meciului !e-a adus 
R. Florescu. prin realizarea a 412 D.d. 
fată de adversara sa directă A. Sipos, 
cu numai 372 D.d. Rezultate bune au 
obtinut si F. Sima Í422 D.d.). E. Cercea 
(419). J. Barna (407). V. Zomantz (4051. 
De la oaspete, doar M. Martina a reali
zat 400 D.d.

O comportare nesportivă a avut an- 
trenoarea muresencelor. Maraareta Sze- 
manv. care a protestat repetat Ia deci
ziile arbitrului.

Z. RISNOVEANU

V O i,h i, d iv iz ia  A

C . S . M .  S ib iu  — D in a m o  B u c u r e ş t i  
(I) 0 - 3  (10-15; 7-15; 12-15)

Formaţia sibiană a fost din nou în
vinsă, în cadrul etapei a IX-a a 
campionatului diviziei naţionale A 
de volei, de astă dată, de către pu
ternica echipă Dinamo Bucureşti. 
Faptul nu constituie o surpriză, a- 
vînd în vedere evoluţiile de pînă a- 
cum ale celor două adversare. Pe 
de o parte sibiencele Intrau pe teren 
ducînd pe umeri şi în suflete po
vara ce'or opt înfrîngeri anterioare, 
pe de altă parte, bucureştencele — 
cu un lot incomparabil mai valoros 
— veneau hotărîte să învingă pentru 
a se apropia de primul loc al cla
samentului.

A fost un meci în care doar spre 
sfîrşit C.S.M.-ul reuşeşte să creeze 
„probleme“ adversarei sale. Sincer 
vorbind, al treilea set, cu un minim 

„jefoft suplimentar, ar fi putut reveni 
Tăiblenceior. E'e conduceau la un mo
ment dat cu 11—6 pentru ca, în fi
nal, să piardă cu 15—12. Echipa are 
un blocaj... inexistent, iar dublajul 
lasă mult de dorit. Vasiu, Schunn şi

F o tb a l

Gheciov sínt jucătoare tehnice — 
şi-au dovedit „clasa“ în cîteva mo
mente ale partidei — dar nu mai au 
resurse fizice suficiente, mobilitatea 
lor fiind mult diminuată din cauza 
vîrstei, iar tinerele din echipă nu au 
încă valoarea necesară unor jucă
toare de divizia A.

Aceasta fiind situaţia, este greu să 
formezi o echipă omogenă, cu ade
vărat puternică. Greu, însă nu im
posibil. Principalul este să nu dez
armăm, să faoem... imposibilul pen
tru a salva formaţia noastră de la 
retrogradare. încă nu-i tîrziu! Ne-au 
plăcut M. Milea (C.S.M.) şi H. Bog
dan, M, Popescu, C. Dinculiţă, A. 
Constantinescu (Dinamo). C.S.M.-ul a 
folosit următoarele jucătoare: M. Mi
lea, L. Pavel, M. Vasiu, M. Cloţean, 
D. Gheciov, (E, Pitaru), H. Schunn 
(I. Popescu).

Bun arbitrajul cuplului E. Ududeo 
(Turnu Măgurele) — t .  Ciulea (Tg. 
Mureş).

N. I. DOBRA

S-a încheiat turul campionatului municipal (judeţ II)
Sibiu

Cele 17 echipe participante la campio
natul municipal fiúdét II) de fotbal au 
încheiat activitatea competitională pe 
anul 1972. Au fost desemnate cele două

-campioane de toamnă”. Ele sínt — 
poate neaşteptate, dar semnificativ — 
două formaţii din afara Sibiului: Sticla 
Avrio (seria X) si Visa Aoîrbiciu (seria

Echipa .Sticla" Avrig, fruntaşa seriei I, a campionatului municipal de
fotbal
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29 NOIEMBRIE
•  Se împlinesc 50 de ani de la 

moartea lui Vasile Lucaciu, om poli
tic român care a desfăşurat o largă 
campanie în favoarea unirii Transil
vaniei cu România (n. 1852).

•  1880 — S-a născut N.D. Cocea, 
scriitor şi ziarist (ni. 1949).

•  175 de ani de la naşterea (1797) 
compozitorului italian Gaetano Doni
zetti (m. 1848).

•  1643 — A murit compozitorul 
Claudio Monteverdi (n. 1567).

20,30>î TINERETULUI: In arşiţa nop(ii 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL! Procesul 
unei stele (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19.00; 21,15); TINERETULUI; Comoara 
din Vadul Vechi (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Balada lui 
Cable Hogue (orele 11,00; 16,00; 18,00; 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Cea mai frumoasă
soţie (orele 10.00; 16,00; 18,00 şi 20.00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: Mi
hai Viteazul, seriile I şi II (ora 18.00).

COPŞA MICA: POPULAR: Saltul 
(orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI; Aventuri la Ma
rea Neagră, seriile I şi II (orele 17,00 
şi 20,00).

BAZNA-BAl: Pădurea pierdută lő
réié 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
9,00 — Deschiderea emisiunii. 

— Telex. 9,05 — Reporterii noştri 
peste hotare (reluare). 9,25 — Prie-

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme în general frumoasă, dar 
rece. Cerul va fi variabil. Vîntul va 
sufla slab din sectorul nord-estic. Mi
nimele vor fi cuprinse între minus 
3 şi zero grade, iar maximele vor 
Dscila între plus 2 şi 5 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Cu miinile curate

(orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19.00; 
21,00); ARTA: Anonimul Venetian (o- 
rele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;

tenii lui Aşchiuţă. 9,55 — Publici
tate. 10,00 — Curs de limba fran
ceză. — Lecţia a 31-a. 10,30 — Co
mentariu la 40 de steme (reluare).
— Judeţul Ilfov. 10,50 — Telecine- 
mateca pentru copii: Băieţii de pe 
strada Pal. Producţie a studiourilor 
din R. P. Ungară. 12,20 — Prim- 
plan. — General-maior Paul Con- 
standache (reluare). 12,45 — Tele
jurnal 16,00 — Tenis: „Turneul 
campionilor“. — înregistrare de la 
Barcelona. 17,30 — Curs de limba 
germană. — Lecţia a 29-a (reluare), 
18,00 — Studioul artistului amator. 
18,10 — Semnificaţii. Civilizaţia 
spirituală a socialismului, 18,30 — 
Tragerea Pronoexpres. 18,40 — Mu
zică. 19,00 — Timp şi anotimp î» 
agricultură. 19,20 — 1001 de seri. 
19,30 — Telejurnal. — In cinstea 
aniversării republicii. — Cronica 
marii Întreceri. 20,00 — Teleobiec
tiv. 20,15 — Telecinematecai Pinky
— Premieră pe ţară. 21,55 — Tele- 
glob: Kozara. Reportaj din Iugo
slavia. 22,15 — 24 de ore. 22,30 — 
Tenis: „Turneul campionilor“ — 
Transmisiune directă de la Barce
lona.

TEATRU
Cadru din filmul ANONIMUL VENEŢ IAN, care rulează la cinematograful

ARTA din Sibiu

Un colectiv de actori al Teatrului 
de stat din Sibiu, secţia română, pre
zintă la Cisnădie, ora 18,00, specta
colul cu niesa Don Jüan.

a II-a). Dar iată cum se prezintă clasa
mentul celor două serii la sfîrsitul turu
lui:

Seria I — Est
1. Sticla Avrio2. Balanţa Sibiu
3. IRUM Sibiu
4. Electrica Sibiu
5. Flamura roşie Sibiu6. I.T. Sibiu
7. Stăruinţa Sibiu
8. Flamura roşie Cîrta
9. I.L.L. Păltiniş Răşinari

8 8 0 0 32— 4 !6 
8 6 1 1 25- 4 13 8 4 3 1 22—10 11 
8 4 1 3 16—12 9 
8 4 0 4 15—20 
8 2 2 4 12—15 
8 0 3 5 5—17 
8 0 3 5 4—21 
8 1 1 6  3—31

Seria a II-a — Vest
7 6 0 1 21— 8 12 
7 6 0 1 18— 8 12 
7 5 0 2 18— 8 10 
7 3 13 12— 3 7 
7 2 2 3 13—12 6 
7 2 14 15—17 5

1. Visa Aoîrbiciu
2. Spicul Seica Mare3. Dinamo Sibiu
4. Păltiniş Răşinari
5. Poieniţa Orlat
6. Cibinul Cristian r z î 4 10_17 4
7. Voinţa Viile Sibiului 7 1 1 5  8—18 3
8. Cmdrelul Gura Rîului 7 0 1 6 5__19 1

c,le .,rem5fcat este evoluţia for- matiei sticlarilor din Avrio adevărată re
velaţie a camDionatuiui. Deşi încă nu
dispune de un teren propriu (a iucat Dar-
antronat3 4acţ sâ“ ţa • • ■ Bradul, echipa 
S f -  d Io.an. Tumonea a terminat turul fara a suferi vreo înfrînoere. Prin 
comportarea lor. fotbaliştii din Avrio fac 
cinste întreprinderii De care o renrezintă. 
lata lotul utilizat în această nrimă narte 
a campionatului: N. Burduf. N. Severin. 
2- Zahan. Ch. Munteanu, V. Nicula. T. Spiridon. M. PoDa. W. Rech. C. Ba- 
jr?a. V. Papiuc, I. Andon. V. Urzică. 
M. Păcurar. V. Pastină. A. Măhăra.

V. CIOLACU 
I. SIMON

Şcoala sportivă II Sibiu 
— Metalurgica Sibiu 4-0
„:in ,a?ru*. elaeei a Xl-a (ultima) a campionatului îudetean de iuniori. echipa a 
doua a Scolii sportive a dispus cu sco
rul de 4—0 de formaţia Metaluroica. Go- 
lurile au fost înscrise de Vasilescu (2). 
Crăciun si Nedelcu (autoool). De la în- 
ymoaton s-au remarcat: Preda. Munteanu. Gita si Neacsu.

A. MOLNÁR

C . E .  1. L .  S i b i u
ANGAJEAZĂ :

— 4 strungari
— 2 rabotori
— 6 lăcătuşi
— 6 mecanici Diesel

5 — 2 sudori.
3 Informaţii la serviciul personal din str. Rîului nr.
£ 23, telefon 2 00 60.
\V JW /A V W A W W .V A » A V W JW A W M W A V W ,L 5 ” --V '.W W W 'S

Baza de transporturi auto gaz metan Mediaş
str. Expoziţiei nr. 4, telefon 10 04 

ANGAJEAZĂ :
— conducători auto cu gradele B, C, D şi E
— şoferi macaragii
— tractorişti pentru tractoare S-l 300.

Informaţii la biroul personal-învăţămînt.

î n t r e p r i n d e r e a  d e  p r o d u c ţ i e ,  
p r e s t ă r i  ş i  c o n s t r u c ţ i i

cu sediul în Sibiu, str. Morilor nr. 34, 
execută, prin secţiile sale, următoarele lucrări:

1. Secţia vulcanizare, cu sediul în str. Zidarilor nr. 
10, execută lucrări de vulcanizare pentru toate tipu-

■j rile de pneuri, confecţionează diferite garnituri din 
J‘ cauciuc sau perbunant pentru presiune şi uleiuri.

2. Secţia turnătorie neferoase, cu sediul în str. Că- 
lan nr. 7, execută : numere turnate pentru autovehi
cule, ornamente pentru porţi şi garduri, picioare pen
tru bănci de curte.

3. Secţia turnătorie neferoase, cu sediul în str. Mo
rilor nr. 34, execută turnări de piese din bronz şi alu
miniu.

Industria cărnii
ANGAJEAZĂ :

— şef serviciu contabilitate
— şef serviciu financiar

Condiţii de studii şi stagiu conform Legii 12/1971. 
Nivel de salarizare de la 2 550—3 250 lei lunar. 
Solicitanţii se vor adresa la întreprinderea de indus

trializarea cărnii din Sibiu, str. Abatorului nr. 10, te
lefon 2 30 49.
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ţ „Uzina Automesaniea" Mediaş !
str. Aurel Vlaicu nr. 37

I
angajează de urgenţă:

— inginer în specialitatea electronică aplicată
— şef depozit materiale
— sudor electric şi autogen
— vopsitori industriali
Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute de Legea 

nr. 12/1971. ,

M4444.44»4444l>frAM,>.4+»+4 m t t H « U ♦ t H.4 +4444 ♦ ♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦ 0 4 444444

Uzina chimică „Carbosin“ Copşa Mică
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ :

— 2 fochişti cazane aburi.
Condiţiile sínt cele prevăzute de Legea nr. 12/1971. 
Informaţii suplimentare se pot obţine la telefon 162, 

163, 164 interior 16.

x* »♦ +444.441 444 h h u m  444+4444 m u

m ecanică 1
M I

angajează prin transfer sau concurs i

— jurisconsult principal sau jurisconsult.
Condiţiile de studii şi stagiu conform Legii nr. 12/ 

1971 şi H.C.M. nr. 914/1968, salarizarea conform 
H.C.M. 914/1968.

Uzina acordă spor de izolare.
Informaţii suplimentare la serviciul personal.

Fixlöp Otto, pîrît în proces de di
vorţ. cu ultimul domiciliu cunoscut 
în Şelimbăr nr. 79, judeţul Sibiu, 
este cftat la Judecătoria Sibiu pen
tru 12 decembrie 1972, orele 9, ca
mera 17. (dosar nr. 5170/1972).

Pirita Stingă Lina. cu domiciliul 
necunoscut, este citată la 6 decem
brie a.c., în dosarul nr. 6996/1972 al 
Judecătoriei Sibiu, in procesul de 
uzucapiune.

Pierdut certificat absolvire şcoala 
generală, nr. 112 424. eliberat de 
Şcoala generală nr. 16 Sibiu, pe nu
mele Moţoc Constantin. !l declar nul.

Caut urgent iemeie internă pen
tru îngrijirea unui copil 1 an. Te
lefon 1 27 38, ora 17—20.

_Vînd mobilă — cameră combina
tă, de comandă, panel, stare excep
ţională. Telelőn 3 14 92.

Vînd motocicletă Jawa 175 cmc, 
preţ convenabil, stare bună. Haşag,
Ursu.

Ţinem să mulţumim pe această 
cale tov. dr. Ruicănescu Ilie de la 
Spitalul judeţean de adulţi — secţia 
medicală, pentru căldura şi felul 
cum se îngrijeşte de boinavi.

Tănase Maria şi Raita Elena

Caut femeie in casă. Sibiu, Bule
vardul Victoriei 34, telefon 1 48 19.

4»

Caut femeie in casă. Telefon 
2 34 48. după amiază.
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Conferinţa organizaţiei de partid Cisnădie

Sub semnul hotărîrii tuturor 
de a înfăptui cuvîntul partidului

Am cunoscut oraşul cu străzile lui 
noroioase, strimte şi întunecate, în 
urmă cu peste 25 de ani. Case triste, 
făbricuţe cu oîte două-trei războaie 
înghesuite prin pivniţi, magazii şi 
poduri întunecoase, sufocante. La 
scurt timp după naţionalizare, am 
asistat la comasarea utilajelor din 
toate cotloanele şi ungherele în cîte- 
va unităţi mari care, treptat, prin
deau contururi precise.

Aici se va prelucra lînă şi s-a nu
mit uzinele textile, dincolo bumbac 
şi îi spune „11 Iunie“ şi chiar sub 
poala pădurii Măgurii ruginii „Mă
tasea roşie". Şi oamenii oraşului, din
tre care pe unii îi cunoşteam, îi re
văd în rîndurile delegaţilor Confe
rinţei de partid. Au urcat treaptă 
cu treaptă drumul ascendent deschis 
de partid şi s-au făcut cunoscuţi pînă 
peste mări şi ţări pentru hărnicia şi 
priceperea cu care ştiu să crească 
flori, grădini şi pajişti de frumuseţi 
în două sau 42 de iţe. Şi s-au făcut 
cunoscuţi ca gospodari ce au întins 
peste noroaiele trecutului panglici al
bastre de asfalt, case cu ferestre 
largi, şcoli şi instituţii de cultură în
căpătoare.

De pe dealurile care-1 înconjoară 
rîd cohortele înmiresmate ale pomi
lor din livezi ce ascund „pietroase“ 
şi „parmene aurii“.

Dar caracteristica dominantă a vie
ţii acestei colectivităţi care formea
ză cunoscuta familie a textiliştilor 
cisnădieni este — aşa cum au remar
cat mulţi din cei care au participat 
la dezbateri —, avîntul creator de
clanşat de transpunerea în viaţă, con
ştientă, bine direcţionată a hotărîri- 
lor Conferinţei Naţionale, a Directi
velor Congresului al X-dea. Pe a- 
ceastă bază au fost şi posibile îm
plinirile etalate lapidar de darea de 
seamă: „valoarea producţiei globale 
pe cele 10 luni ale anului în curs 
depăşeşte, pe întregul oraş, cu aproa
pe 20 milioane lei cotele stabilite, 
producţia marfă — 102,92 la sută, ceea 
cé dă garanţia îndeplinirii tuturor 
sarcinilor de plan pe întregul an pînă 
la 21 decembrie“. 82 tone fire tip 
lînă, 23 tone fire tip bumbac, 16 000 
m p ţesături lînă şi 112 000 m p ţesă
turi din mătase, toate însumînd măr
furi în valoare de 23,8 milioane lei 
sínt cele mai concrete expresii ale 
muncii filatoarelor, ţesătoarelor, 
maiştrilor şi inginerilor din cele trei 
mari unităţi ale oraşului.

Marile evenimente din viaţa po
porului nostru — Conferinţa Naţio
nală a partidului şi apropiata ani
versare a 25 de ani de la proclama
rea republicii — continuă să gene
reze în rîndul tuturor oamenilor 
muncii hotărîrea plenară, adînc înti
părită în inimile tuturor constructo
rilor socialismului de cuvintele şi 
chemarea tovarăşului N i c o 1 a e 
C e a u ş e s c u ,  de a face totul pen
tru realizarea actualului cincinal în 
patru ani şi jumătate.

„Avem asemenea premise — asigu
ra conferinţa loan Muntiu, secreta
rul comitetului de partid de la Uzi
nele textile, membru supleant în bi
roul Comitetului judeţean de partid. 
— Consider, însă, de datoria tuturor 
organelor şi organizaţiilor de partid 
să manifeste o mai mare atenţie, să 
exercite un control mai riguros asu
pra avuţiei ce ne-a fost încredinţa
tă, să mobilizeze mai mult factorii 
responsabili la acţiunea de largă am
ploare care a cuprins toate sectoare
le productive şi vizează creşterea e- 
ficienţei economice sub toate aspec
tele ei, la îndeplinirea, etapă cu eta
pă, a programului partidului pentru 
făurirea societăţii socialiste multila
teral dezvoltate.

Comuniştii Uzinelor textile — a 
conchis vorbitorul —•, sínt hotărîţi să 
se menţină continuu în primele rîn- 
duri ale făuritorilor societăţii noas
tre socialiste.

In numele comuniştilor de la „11 
Iunie“, ing. Oskar Schemei a prezen
tat delegaţilor cîteva din mijloacele 
prin care organizaţiile de bază din 
întreprindere au reuşit, pe baza fo
losirii cu priecpere a formelor mun
cii politice de masă, să mobilizeze 
întreaga masă a salariaţilor atît la 
îndeplinirea exemplară a indicatori
lor economici şi financiari cît şi la 
acţiunile menite să contribuie la ri
dicarea gradului lor de calificare 
profesională, de pregătire politică şi 
ideologică, de formare a trăsăturilor 
etice caracteristice omului societăţii 
pe care o construim. In ceea ce pri
veşte activitatea comisiei economice 
a Comitetului orăşenesc de partid, 
vorbitorul a remarcat pe lingă foar
te multe atribute ale acesteia şi u-

nele minusuri care vor trebui să stea 
în atenţia noului organ.

La eficienţa concretă a întrecerii 
socialiste oare a cunoscut un puternic 
avînt atît în preajma deschiderii lu
crărilor Conferinţei Naţionale cît şi 
acum, a aniversării proclamării re
publicii, s-a referit pe larg, în ba- 
vîntu! său, muncitoarea Paraschiva 
Frunză de la „Mătasea roşie“. In 
această conjunctură, cu sprijinul Co
mitetului orăşenesc de partid, sindi
catele trebuie să promoveze cu mai 
mult ouraj noul, tot ce poate deter
mina mersul nostru înainte, expe
rienţa pozitivă şi să ridice întrecerea 
socialistă la nivelul marilor şcc-li de 
educaţie comunistă.

Despre rolul şcolii, al părinţilor, ai 
societăţii la formarea tinerelor gene

raţii de constructori ai viitoarei so
cietăţi a vorbit Constantin Dăncăneţ, 
directorul Liceului teoretic din locali
tate. „Apropierea învăţămintului de 
viaţă, de activitatea practică, trans
miterea tradiţiei de neîntrecuţi texti- 
lişti generaţiilor care vor conduce 
mîine societatea sínt, alături de for
marea profilului moral al omului nou, 
sarcinile noastre primordiale, la care 
vrem să participe, deopotrivă, toţi 
factorii educaţionali. Prin aceasta în
ţeleg fiecare om matur, fiecare mun
citor care ajută la locul său de 
muncă un elev să-şi însuşească me
seria, statutul etic profesional al ţe
sătorului, filatorului, finisorului. în
ţeleg pe vîrstnioul care cu înţelep- 
ciunea-i proprie anilor, experienţei 
sale de viaţă, poate şi are datoria de 
a transmite elevilor, tinerilor în ge
neral, normele de bază ale convie
ţuirii In societatea de azi.

Ou multă acuitate au fost puse o 
serie de probleme ale vieţii interne 
de partid — calitatea celor primiţi 
recent in organizaţiile de bază, întă
rirea spiritului de disoiplină şi noua 
accepţiune a disciplinei în consens cu 
munca, cu viaţa socială In genere. 
La asemenea probleme cit şi la sar
cinile muncii de propagandă din ac
tuala etapă s-au referit în cuvîntul 
lor Paulina Radrich, Cornel Radu, 
Maria Bălău şi alţi comunişti parti
cipanţi la dezbateri.

Nu au fost omise nici activitatea 
Consiliului popular orăşenesc, a muncii 
deputaţilor pentru înfrumuseţarea şi 
buna gospodărire a circumscripţiilor, 
străzilor, cartierelor oraşului. Comu
nistul Constantin Ursa s-a referit la 
acţiunea lăudabilă de modernizare a 
străzilor oraşului, la numărul mare 
de apartamente ce se vor construi în 
continuare pentru muncitori, la efor
turile Întreprinse pentru darea lor în 
folosinţă cu cît mai mult timp îna
inte de termenul prevăzut.

Aprecieri pozitive la adresa muncii 
Comitetului orăşenesc de partid a fă
cut în cuvîntul său Silvia Ciobotaru, 
secretara Comitetului orăşenesc al 
U.T.C. Pe baza sprijinului permanent 
acordat organizaţiilor de tineret din 
întreprinderi, uteciştii şl-au depăşit

substanţiali angajamentul luat pentru 
efectuarea muncii patriotice pe şan
tierele oraşului, s-au evidenţiat In 
concursul organizat de C.C. al U.T.C. 
şi în participarea lor la campania de 
recoltări din agricultură.

Comunistul loan Damian, secretarul 
Comitetului de partid de la Î.A.S. 
Cisnădie, s-a referit nu atîţ la greu
tăţile cunoscute ale campaniei recent 
încheiate cît la măsurile ce se impun 
pentru realizarea integrală a planului 
de export, la măsurile de aprovizio
nare a oraşelor Sibiu şi Cisnădie cu 
produse agroalimentare pe tot timpul 
iernii, din abundenţă şi de calitate 
ireproşabilă.

In încheierea dezbaterilor purtate 
pe marginea dării de seamă a luat 
cuvîntul tovarăşul loan Munteanu, 
membru al biroului, şeful secţiei pro
pagandă a Comitetului judeţean Sibiu 
al P.C.R. Vorbitorul a conchis că: 
„Hotărîrea exprimată în această confe
rinţă ca şi depăşirile înregistrate de 
unităţile cisnădiene garantează înde
plinirea şi în continuare a sarcinilor 
ce revin în acest an şi In cincinalul 
1971—1975. Biroul Comitetului jude
ţean de partid apreciază organizaţia 
de partid din oraşul Cisnădie ca o 
forţă redutabilă, capabilă să îndepli
nească sarcinile majore puse de secre
tarul nostru general — realizarea cin
cinalului în patru ani şi jumătate — 
în mod exemplar şi la toţi indicatorii.

Mai mulţi tovarăşi s-au referit în 
cuvîntul lor la eficienţa economică a 
întreprinderilor şi eu cred că in acest 
domeniu mai sínt încă multe lucruri 
de făcut cu toate că aşa cum ştiţi 
s-au înregistrat beneficii de peste 
2 milioane. In primul rînd este vorba 
de folosirea mai completă a capaci
tăţilor de producţie-, de responsabili
tatea pe care o au oamenii muncii de a 
folosi aceste capacităţi ca şi materiile 
prime şi materialele cu care se lu
crează. In acest sens trebuie remarcat 
că indicele de utilizare, ou toate că 
a crescut, este încă sub media pe 
judeţ şi chiar dacă ar fi la acest 
nivel el poate fi incă îmbunătăţit.

Vă propun să reflectaţi la numărul 
mare de salariaţi neproductivi, In lu
mina indicaţiilor conducerii partidu
lui nostru. Dacă am moderniza, de 
exemplu, transportul intern la Uzina 
textilă am vedea că prin investiţii re
lativ mici am reduce 56 muncitori
auxiliari şi economisi 800 mii lei la 
fondul de salarii, plus 6 tractoare!*

In continuare vorbitorul s-a referit 
pe larg la sarcinile trasate de recenta 
plenară a C.C. al P.C.R., la indicaţiile 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu pentru 
sporirea eficienţei economice în toate 
domeniile de activitate.

Este demnă de reliefat — şi această 
caracteristică a dominat lucrările Con
ferinţei de partid Cisnădie — că toţi 
participanţii au prefigurat clar viito
rul dezvoltării noastre economice şi 
sociale in general, că pe baza cu
noaşterii concrete a propriilor sarcini 
ştiu să acţioneze in mod conştient.

La punctul doi al ordinei de zi, 
participanţii au ales Comitetul oră
şenesc de partid şi au propus candi
datura unor delegaţi pentru a fi aleşi 
în organul de partid imediat superior.

Ca secretar al Comitatului orăşe
nesc de partid a fost reales tovarăşul 
Vasile Hanzu, iar ca locţiitor de se
cretar — Ilie Bogolin.

AL. CONSTANTINESCU

Printre acţiunile întreprinse de Comisia Judeţeană de Crucea Roşie Sibiu, 
figurează şi vizite efectuate la Căminul de pensionari din Sibiu. Iată-1, 
tn fotografie, pe ing. loan Vasin, preşedintele acestei comisii, vorbind 
pensionarilor despre politica partidului şi statului nostru tn probleme 

de asistenţă soclată

Discrepanţe
(Ormaié din pag, 11

pagubă“. Deci, conducerea ia mă- 
eura imputării, dar o face tîrziu, 
după exipirarea termenului legal 
— deci, ineficientă In faţa jude
cătoriei, Jurisconsultul Valentin 
Stoianovici arată, tn Instanţă, că 
unitatea pe care o reprezintă nu 
este prejudiciată şi că angajatul 
nu este, deci, vinovat. Curios este 
că unii angajaţi ai unităţii, plă
tiţi spre a face asemenea veri
ficări, stabilesc lipsa reală, dar 
tot ei propun ca ea să fie recu
perată din. . .  economii. în faţa 
instanţei de recurs, jurisconsultul 
reiterează aceleaşi susţineri, ară- 
tînd că a făcut recurs. . .  doar 
„pentru a avea o hîrtie' prin care 
să demonstreze, în fata organelor 
de control că a folosit toate căile 
legale. Curioasă optică! De altfel, 
la ultimul termen, jurisconsultul 
nici nu s-a prezentat. Nu mai vor
bim de „poziţia“ directorului uni
tăţii, vizibilă tn adresele scrise,

prin care cere instanţei. . .  „să 
dea soluţia pe care o crede de 
cuviinţă“. Cu ce ajută asemenea 
poziţii şovăielnice? Cu nimic.

Acelaşi jurisconsult, este cu to
tul alt fel de pledant intr-o ac
ţiune ce o introduce împotriva 
lui I. L„ din Sibiu, pentru o dife
renţă de chirie de aproximativ 
400 lei, ce trebuia plătită, diupă 
părerea lui, părere neconfirmată 
de instanţă. La toate cele 4 ter
mene, însă, jurisconsultul este 
prezent! Fără a lungi comentariile, 
cititorii pot opera ei înşişi, sta
bilind diferenţa de atitudine, de 
preocupare, faţă de două che
stiuni între care prima se situează 
evident pe primul plan ca impor
tanţă, din toate punctele de ve
dere.

A! doilea exemplu: întreprin
derea de industrializarea cărnii

Sibiu — prejudiciu 102 000 lei — 
jurisconsult Doru Gropşanu — ne- 
prezentare în faţa instanţei de 
recurs deşi prezenţa era necesară, 
avlnd în vedere diferenţa de pre
judiciu acordat. Invers proce
dează, însă, acelaşi atunci cînd 
este vorba de un proces pe care-i 
intentează unui colocatar pe mo
tivul („esenţial“?!) al necesităţii 
mutării antenei de televizor. Nu 
i se pare inutil să se prezinte 
chiar şi Ia recurs deşi, în acel 
stadiu, recursul fiind1 revocat 
înainte de termen (colocatarul 
mutase antena), înfăţişarea nu 
prezenta nici cel mai mic interes. 
Elocvent? Elocvent desigur!

Am înţeles să evidenţiez două 
moduri de a înţelege şi a apăra 
interesul obştii, de a-ti face da
toria faţă de societate. Am înţeles 
să insist asupra ideii că încă mai 
există înţelegere strîmbă a rela
ţiei dintre interesul genera! şi cel 
individual şi, tocmai de aceea, ni 
se cere încă mult. efort pentru a 
eradica o mentalitate izvorîtă din 
alte alcătuiri şi alt orizont al re
laţiilor umane. închei cu speranţa 
că discuţia tn jurul unor aseme
nea situaţii poate servi nu numai 
celor în cauză ..

Astfel arată la ora actnală şantierul Fabricii de bere din Sadu, unitate 
care se modernizează. Numai că, darea in funcţiune a noilor spaţii 
productive trebuia să aibă îoc la data de 30 iunie a.c., termen care n-a 
fost respectat de către constructor (I.C.M.X.A.). Din data amintită şi pînă 

tn prezent, fabrica ar fl putut livra peste 3 milioane litri de bere I

Sfatul finisorilor
(Urmare din pag. t)

de un consiliu şi un birou al con
siliului.

După cum spuneam In sfatul fi
nisorilor sínt atraşi cei mai buni 
specialişti, reprezentanţi ai tuturor 
subramurilor industriei textile: bum
bac, in, cînepă, lînă, mătase, trico
taje, reprezentanţi ai Laboratorului 
central al M.I.U., specialişti de la 
I.P.I.U., din învăţămîntul superior 
etc.

— Bănuiesc că au existat mo
tive temeinice cind s-a ales Si
biul ca centru al manifestărilor 
din cadrul celei de a 2-a sesiuni 
a sfatului finisorilor.

De asemenea, vom organiza un ci
clu de pregătire a specialiştilor din 
cadrul sfatului finisorilor, în gru
puri restrînse, Ia care urmează să-şi 
dea concursul specialişti din învăţă- 
mîntul superior, cercetători, specia
lişti de înaltă talie din întreprinde
rile textile. Sperăm că în felul a- 
cesta vom realiza, tocmai acel as
pect concret al reciclării.

Nu pot să închei fără să apreciez 
modul impecabil de organizare. Ple
căm cu un simţămint de recunoştin
ţă şi respect pentru organele locale 
de partid, din partea cărora am avut 
tot sprijinul.

condifie esenfială în procesul de luare 
a deciziilor

Complexitatea vieţii modeme,
creşterea numărului problemelor 
care necesită o rezolvare optimă 
nu mai permit ca luarea deciziilor 
să se bazeze numai pe experienţa 
şi intuiţia personalului de condu
cere, ci este necesar ca experienţa 
să fie dublată de o informare cît 
maj exactă, completă, actuală etc., 
asupra modului de desfăşurare a 
fenomenelor şi proceselor din viaţa 
economică şi socială.

Pentru realizarea unei informări 
adecvate nevoilor conducerii de pe 
diferite nivele ierarhice, este nece
sară organizarea unui sistem in
formaţional raţional şi eficient. 
Problema cea mai grea, în etapa 
actuală, oare a fost pusă de con
ducerea de partid şi de stat în 
faţa specialiştilor în informatică 
este organizarea sistemelor infor
maţionale economice atît la nivel 
microeconomic cît şi macroecono
mic pe baza folosirii mijloacelor 
moderne de culegere, transmitere 
şi prelucrare a informaţiilor.

In acest moment de adinei cău
tări şi frămîntări, lucrarea Siste
mul de informare economică şi 
procesul de luare a deciziilor în 
Întreprinderi ,de V. V. Protapo- 
pesou şi D. Stoica, apărută Ia Edi
tura didactică şi pedagogică, reu
şeşte să facă o sistematică prezen
tare a celor mai importante pro
bleme legate de sistemul informa
ţional economic şi de procesul de 
luare a deciziilor.

In partea întîi, autorii reuşesc 
să facă o definire a sistemului in
formaţional economic cît şi a ele
mentelor sale componente, lucru 
deosebit de important atunci cînd 
în literatura de specialitate se ma
nifestă tendinţe contradictorii în 
Jalonarea obiectivului de studiu a 
uneia dintre cele mai tinere ştiinţe 
— informatica economică.

Cunoaşterea elementelor esen
ţiale ale sistemelor informaţionale 
economice serveşte formării unei 
imagini reale asupra proceselor şl 
fenomenelor din viaţa economică, 
ceea ce duce, în ultimă instanţă, 
la sesizarea resurselor materiale, 
financiare şi umane încă nefolo
site, cît şi a deficienţelor ce se 
manifestă în executarea sarcinilor 
planificate, făcînd posibilă funda

mentarea ştiinţifică a deciziilor ca
se impun.

Cor tu rînd obiectivele informaticii 
economice, arătînd care sini sur
sele de Informaţii, făcînd o clasi
ficare In funcţie de anumite cri
terii bine alese a informaţiilor eco
nomice, fixînd etapele pe care le 
parcurg informaţiile în drumul lor 
pînă la atingerea finalităţii — lua
rea deciziilor, precizînd mijloacele 
tehnice ce trebuie folosite în fie
care etapă a circuitului informa
ţional, lucrarea fixează cîteva pro
bleme ce preocupă specialiştii in
forma ticieni în etapa actuală.

In partea a doua lucrarea aduce 
totodată o valoroasă contribuţie la 
elucidarea unor probleme teoretice 
şi practice privind raţionalizarea 
circulaţiei informaţiilor, a metodo
logiei de proiectare şi organizare 
a sistemelor informaţionale econo
mice, care să sprijine efectiv şi 
eficient conducerile unităţilor 
economice în procesul de luare a 
deciziilor. Se subliniază că un sis
tem informaţional economic bine 
organizat este un instrument de 
conducere care contribuie la întă
rirea disciplinei în gestionarea fon
durilor, la creşterea spiritului de 
răspundere în tocate unirtăţiiie şi la 
toate nivelele ierarhice, la econo
misirea muncii sociale; devenind 
în acest fel un important factor 
de progres şl dezvoltare.

Sistemul informaţional economic 
pune la dispoziţia conducătorilor, 
unităţilor informaţiile curente re
feritoare la fenomenele şi proce
sele economice pentru oa aceştia 
să poată interveni activ cu decizii 
operative, dar acest lucru nu re
prezintă totul ci numai o latură 
a muncii de conducere.

Cealaltă lăturá şi poate cea mal 
importantă este descifrarea din 
datele informative a evoluţiei vii
toare a fenomenelor şl proceselor 
şi întocmirea de prognoze care să 
contureze direcţiile de acţionare 
intr-o perspectivă apropiată sau 
mai îndepărtată.

ŞTEFAN MAREA
de la Facultatea de ştiinţe 

eoonomico-admânistrativ« 
Sibiu
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•— Aş începe cu o autocritică. Din 
punct de vedere al tradiţiei, al pon
derii industriei textile sibiene în ca
drul acestei ramuri, ar fi trebuit ca 
încă de la început să alegem oraşul 
dvs. ca loc de întilnire al finisori
lor. De fapt s-a lansat propunerea 
ca sfatul finisorilor “să rSmînă în 
permanenţă la Sibiu. Cred că s-a 
înţeles acum de ce sesiunea s-a des
făşurat aici?

— Vă rugăm cîteva amănunte 
în legătură cu maniiestărlle pro- 
priu-zise.

— Acţiunea a avut ca tematică 
valorificarea superioară a materiilor 
prime textile prin aplicarea de teh
nologii moderne.

In prima zi a lucrărilor sesiunii, 
au fost prezentate 9 referate, la un 
înalt nivel ştiinţific. Lucrări ca: „Îm
bunătăţirea prin grefare a neşifona- 
bilităţii produselor textile din fibre 
celulozice 100 la sută", de prof. ing. 
Iosif Ionescu Muscel, dr. ing. Elena 
Stoian, dr. chimist I. Vlogia; „Influ
enţa tratamentelor termice la pre
lucrarea ţesăturilor din fibre sinte
tice", de prof. ing. M. Grindea, conf. 
ing. R. Zeidman; „Utilaje moderne 
pentru tratamentul termic în finisa
rea superioară a produselor textile", 
ing. Petre Dobra; „Domeniile de a- 
plicare ale măsurării culorii la uti
lizarea coloranţilor", ing. Lucia 
Oancea; „Tratarea ignifugă a ţesă
turilor textile cu produse rezistente 
la spălări repetate", ing. Paul Gold
stein, ca de altfel toate celelalte re
ferate, au tratat, spre deosebire de 
anul trecut, probleme foarte variate 
ca temă, dar care răspund obiective
lor propuse.

In ziua a doua lucrările sesi
unii s-au desfăşurat pe subcomisii. 
Dezbaterile, efectuate pe baza unor 
experienţe din întreprinderi, institu
ţii de cercetări şi proiectări, au creat 
posibilitatea tragerii unor concluzii 
de mare utilitate pentru îmbunătă
ţirea activităţii în industria textilă, 
concluzii, consemnate în rezoluţia 
adoptată în sesiune.

— Ce v-aţi propus pentru ac
tivitatea viitoare?

— Ne-am gîndit ca în acest an să 
fixăm, pe fiecare subcomisie cite o 
temă care constituie punctul nevral
gic în activitatea respectivă şi pînă 
la sesiunea următoare să fie rezol
vate.

CONDIŢIILE 
MATERIALE Şl 

ORGANIZATORICE
(Urmare din pag. t)

fră pentru a fi tradusă în fapt re
clamă atenţie nu numai la noile u- 
tilaje, de o productivitate ridicată 
ci, îndeosebi, la procesul de orga
nizare ştiinţifică a producţiei şi a 
muncii. Aici ar trebui insistat ceva 
mai mult şi cu siguranţă acest pro
cent va fi majorat.

Desigur că. în preocuparea de 
creare a condiţiilor materiale şi or
ganizatorice pentru producţia anu
lui viitor trebuie acţionat energic şi 
eficace, gospodăreşte şi fără întîr- 
ziere. Colectivul de la „Dumbrava* 
se conduce după acest imperativ. O 
demonstrează cele relatate. Sîntem 
convinşi că măsurile luate vor fi 
întregite pe parcurs cu altele noi, 
pe baza propunerilor ce vor fi fă
cute de muncitorii, tehnicienii, in
ginerii si economiştii fabricii pen
tru ca In noul an, 1973, să Obţină 
numai rezultate bune.

ANDREI IORDACHE — Sibiu. A-
dunarea delegaţilor împuterniciţi de 
locuitorii circumscripţiilor electorale 
ţinută la data de 10 octombrie a.c., 
a reexaminat modul cum s-a stabilit 
contribuţia bănească şi în muncă şi 
au fost stabilite noi contribuţii bă
neşti. Dacă, faţă de actuala contri
buţie, fixată în urma adunării de
legaţilor din 10 octombrie a.c., aţi 
achitat o sumă de bani în plus, a- 
ceasta vi se va restitui.

tn legătură cu unele lămuriri Ia 
Legea 12/1971 vă puteti adresa Mi
nisterului Muncii — Bucureşti, (str. 
Scaune nr. 4, sector 6) sau repre
zentantei acestui minister pe plan 
judeţean — Direcţia pentru proble
me de muncă şi ocrotiri sociale Si
biu.

K. HOREA — Sibiu. Din moment 
ce aţi dobîndit apartamentul înainte
ca hotărîrea de divorţ să rămînă 
definitivă, acesta are caracter de 
bun comim, deci formează copro- 
prietatea dv. şi a soţului.

C.V. — Sibiu. Depozitarea unui 
dulap sau a altor obiecte de uz cas
nic în antreul sau coridorul de ac
ces comun, nu se poate face decit 
cu asentimentul locatarilor şi cu 
condiţia de a lăsa spaţiu! necesar 
de trecere. Nerespectarea acestei 
dispoziţii, prevăzută în Hotărîrea 
nr. 6 a Consiliului popular al mu
nicipiului Sibiu, constituie contra
venţie şi se sancţionează cu amendă 
de Ia 80—500 lei.

P.T. — Sibiu. Pentru neînţelegeri 
provenite dintr-o succesiune, con
cretizate în plata unei sume de bani, 
nu vă puteţi adresa comisiei de ju
decată ci judecătoriei. Cererea prin 
care solicitaţi restituirea unei sume 
de bani sau predarea unui bun mo
bil este de competenţa comisiei de 
judecată care încearcă împăcarea 
părţilor, numai cu condiţia ca va
loarea litigiului să nu depăşească 
10 000 lei.

M. BABU — Sibiu. Minorul fiind 
pus sub tutelă locuieşte la dv., ca
re !i sintetl tutore. Schimbarea lo

cuinţei minorului nu se poate face

decit cu încuviinţarea autorităţii tu
telare.

B.E. — Sibiu. în cazul în care nu 
tocuiti împreună cu soţia, deşi că
sătoria nu este desfăcută, aveţi nu 
numai dreptul dar şi obligaţia le
gală de creştere, educare şi supra
veghere a copiilor, deci dreptul de 
a-i vizita. Acest drept, pentru a pu
tea fi exercitat cu eficienţă, nu poa
te fi restrîns la cîteva ore din anu
mite zile ale săptămînii, cu toate 
acestea în caz de exercitare abuzivă 
a dreptului de vizitare a copilului, 
soţia va putea cere încetarea tul
burării prin interzicerea vizitelor în 
anumite ore. Atît timp însă cît o 
atare situaţie nu s-a ivit, limitarea 
anticipată a dreptului de vizită este 
nejustificată. Orice neînţelegeri se 
rezolvă pe cale judecătorească.

S. VASILIU — Sibiu. Pentru ne
plata chiriei timp de 3 luni conse
cutiv, locatarul poate fi evacuat fără

atribuirea altei suprafeţe locative, 
prin sentinţă judecătorească. Dacă 
în cursul procesului de evacuare se 
plăteşte suma datorată, acţiunea va 
putea fi respinsă, dar pîrîtul va tre
bui să suporte plata cheltuielilor de 
judecată, deoarece el este culpabil 
pentru consecinţele omisiunii sale — 
neplata chiriei — care a determinat 
pornirea procesului. In situaţia în , 
care, împotriva locatarului s.a pro- 1 
nunţat anterior o hotărîre definitivă 
prin care a fost obligat la plata chi- j 
riei, acţiunea se va admite şi se I 
va dispune evacuarea necondiţio
nată.

CJ. — Sibiu. In fata instanţei da 
divorţ, părţile se pot prezenta ară- 
tind că s-au învoit asupra încredin
ţării copiilor cît şi asupra contri
buţiei fiecărui părinte la cheltuielile 
de creştere şi educare a copiilor. 
Această învoială produce efecte nu
mai în cazul în care a fost încu-i 
viinţată de instanţa judecătorească,; 
care va aprecia dacă într-adevăr în
voiala corespunde intereselor co
piilor minori.

TEODOR ŢEREANU 
consilier juridic

C O N S F Ă T U IR E
Ieri, în saila Consiliului munici

pal al sindicatelor Sibiu, a început 
consfătuirea tehnică cu tema „Ro
lul şi importanţa aparatelor de 
cîntărit moderne în economia na
ţională“. La consfătuire — organi
zată de Centrul de cercetări şi 
proiectări mecanică fină şi scule 
în colaborare cu comisia ingineri
lor şi tehnicienilor a Consiliului 
municipal al sindicatelor Sibiu — 
participă proiectanţi din institutele 
de proiectări, cît şi beneficiarii 
aparatelor de măsură şi control.

Cei peste 80 de participanţi au 
audiat în prima zi a consfătuirii 
referatele „Contribuţia uzinei „Ba
lanţa“ pentru dotarea economiei 
naţionale cu aparate de cîntărit“, 
„Necesitatea tipizării elementelor 
şi subansamblelor aparatelor de 
cîntărit", „Cîntăriri electronice in
dustriale ou doze tensiometrice“.

„Dispozitive fotoedectrice pentru 
echiparea aparatelor de cîntărit“ şl 
altele.

După amiază, participanţii la 
consfătuire au vizitat uzina „Ba
lanţa“.

Astăzi, cea de a doua zi a acestei 
importante manifestări ştiinţifice, 
vor fi prezentate o serie de alte 
referate de către specialişti de la 
Institutul de metrologie Bucureşti, 
uzina „Balanţa“ Sibiu, Combinatul 
de îngrăşăminte azotoase Tg. Mu
reş, Grupul industrial de lacuri şi 
vopsele Bucureşti, IPROMET Bu
cureşti, Centrala mecanică de ma
terial rulant şi alţii.

în baza' referatelor se vor purta 
discuţii. Propunerile şi. concluziile 
ce se vor trage vor constitui, fără 
îndoială, un bun îndreptar privind 
activitatea de viitor In acest do
meniu.
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O . N P r o i e c t u l  d e  rezoluţie asupra
Naţiunilor Unite în  

niţiat de Romá
i n  unanimitate

creşterii rolului 
viaţa internaţională 
nia a fo st adoptat

Naţiunile Unite — 28 — Corespon
dentul Agerpres, Constantin Alexan- 
droaie, transmite; Plenara Adunării 
Generale a O.N.U. a adoptat, in una
nimitate, proiectul de rezoluţie ela
borat de România, căreia i s-au ală
turat 31 de state în calitate de co
autoare, asupra creşterii rolului Na
ţiunilor Unite în viaţa internaţio
nală.

1-ată textul Rezoluţiei;
„Adunarea Generală,
Examinînd punctul întitulat „Creş

terea rolului Organizaţiei Naţiunilor 
Unite în menţinerea şi întărirea păcii 
şi securităţii internaţionale, în dez
voltarea colaborării între toate na
ţiunile, în promovarea normelor drep
tului internaţional în relaţiile dintre 
state“,

conştientă că Organizaţia Naţiunilor 
Unite este chemată să acţioneze con
secvent pentru respectarea în rela
ţiile dintre toate statele a principii
lor abţinerii de la ameninţarea cu 
forţa sau folosirea forţei împotriva 
inţegrităţii teritoriale sau a indepen
denţei politice a oricărui stat, regle
mentării disputelor internaţionale pe 
1 ale paşnică, neamestecului în tre
burile interne, egalităţii suverane a 
tuturor statelor, egalităţii în drepturi 
şi a .dreptului popoarelor de a-şi ho
tărî singure soarta, cooperării între 
state,

convinsă de necesitatea de a se 
aduce în continuare îmbunătăţiri ac
tivităţii Naţiunilor Unite şi organis
melor sale, ţinînd seama de noile 
realităţi din lume, astfel incit O.N.U. 
să devină un for. eficient al întregii 
comunităţi mondiale, să asigure par
ticiparea tuturor statelor la soluţio
narea problemelor ce se pun în faţa 
omenirii,

1) Recunoaşte că este imperios ne
cesar ca Organizaţia să devină un

instrument mai eficace în apărarea 
şi întărirea independenţei şi suvera
nităţii tuturor statelor, a dreptului 
inalienabil al fiecărui popor de a-şi 
hotărî singur soarta, fără nici ,un 
amestec din afară, şi, potrivit Cartei, 
să acţioneze cu toată fermitatea pen
tru prevenirea şi curmarea actelor 
de agresiune saiu a oricăror alte ac
ţiuni care ar primejdui pacea şi 
securitatea internaţională;

2) îşi exprimă convingerea că este 
necesară creşterea rolului Organi
zaţiei pentru ca aceasta să fie în 
măsură să aducă o contribuţie spo
rită la rezolvarea problemelor inter
naţionale în interesul tuturor popoa
relor, al păcii şi securităţii generale;

3) Cheamă stăruitor toate statele 
membre să-şi îndeplinească obliga
ţiile asumate în virtutea Cartei şi, 
în conformitate cu prevederile aces
teia, să transpună în viaţă rezoluţiile 
organelor Naţiunilor Unite;

4) Adresează un apel insistent sta
telor membre să folosească din plin 
cadrul şi mijloacele pe care le oferă 
O.N.U. pentru soluţionarea proble-, 
melor internaţionale de interes co
mun, să contribuie la identificarea 
căilor şi mijloacelor menite să ducă 
la întărirea capacităţii de acţiune şi 
la creştere^ eficacităţii Organizaţiei 
în înfăptuirea idealurilor de pace, 
libertate şi progres ale popoarelor;

5) invită statele membre să comu
nice secretarului general, pînă cel 
mai tîrziu la 30 iunie 1973, opiniile 
şi sugestiile lor cu privire la căile 
şi mijloacele de natură să contribuie 
la întărirea rolului organizaţiei Na
ţiunilor Unite în viaţa internaţională, 
inclusiv propuneri în vederea întă
ririi eficacităţii hotăririlor şi rezo
luţiilor adoptate de organele Naţiu
nilor Unite;

6) roagă pe secretarul general să pre

gătească un raport pe baza părerilor 
şi sugestiilor care vor fi făcute în 
conformitate cu paragraful 5 de mai 
sus şi a dezbaterilor asupra acestui 
punct şi să prezinte Adunării Gene
rale acest raport la cea de-a 28-a se
siune a sa;

.7) Hotărăşte să înscrie pe ordinea 
de zi provizorie a celei de-a 28-a se
siuni punctul intitulat „Creşterea ro
lului Organizaţiei Naţiunilor Unite 
în menţinerea şi întărirea păcii şi 
securităţii internaţionale, în dezvol
tarea colaborării între toate naţiu
nile, în promovarea normelor dreptu
lui internaţional ‘în relaţiile dintre 
state“.

După adoptarea documentului, a 
luat cuvîntul reprezentantul Româ
niei Ia O.N.U., Ion Dateu, care a
subliniat că „dezbaterile care an 
avut loc şi aprobarea unanimă a 
proiectului de rezoluţie au relevat 
înţelegerea necesităţii obiective de 
a întări O.N.U. şi de a-i spori capa
citatea şi rolul în viaţa internaţio
nală. Acestea au marcat, totodată, 
un angajament din partea noastră, 
a tuturor, de a continua cu hotărlre 
opera începută. Sîntem conştienţi de 
complexitatea sarcinilor care ne stau 
în fată. Important este insă de a per
severa în explorarea căilor şi mijloa
celor oferite de Cartă pentru a atinge 
obiectivele comune şi pentru a con
lucra cu răbdare şi, mai ales, cu 
voinţă politică pentru a obţine rezul
tate practice“. Reprezentantul român 
şi-a exprimat convingerea că spiriibul 
constructiv, de lucru şi cooperare, 
care a caracterizat examinarea ches
tiunii creşterii rolului O.N.U. în viaţa 
internaţională, va prevala şi in vii
tor în eforturile vizând realizarea 
acestui ţel.

Sprijin iniţiativei rom âneşti
Naţiunile Unite 28. — Corespon

dentul Agerpres, Constantin Alexan- 
droaie, transmite; Luî®4 cuvîntul la 
punctul iniţiat de România, nume
roşi reprezentanţi ai statelor mem
bre au expus poziţia guvernelor lor 
fată de problemele sporirii rolului 
şi eficacităţii O.N.U. în viaţa inter
naţională.

Reprezentantul Liberiei Hilari Da
vid a arătat că „revitalizarea Orga
nizaţiei Naţiunilor Unite şi întări
rea rolului ei în domeniul men
ţinerii şi consolidării păcii şi 
securităţii internaţionale, al dez
voltării cooperării între toate 
naţiunile şi al promovării nor
melor de drept internaţional în re
laţiile dintre state constituie pro
blema centrală a organizaţiei noas
tre. Această problemă este, de fapt, 
piatra unghiulară a Naţiunilor 
Unite',

In ciuda minusurilor sale, a spus 
vorbitorul, Organizaţia Naţiunilor 
Unite poate deveni un instrument 
eficace prin mijlocirea căruia ome
nirea îşi va putea realiza aspiraţiile 
sale de pace şi progres. „De aceea, 
delegaţia Liberiei sprijină cu putere 
proiectul de rezoluţie prezentat de 
România".

Piero Vinci, ambasador, reprezen
tantul permanent al Italiei la O.N.U., 
a declarat; „Guvernul italian consi
deră că, în paralel cu respectarea 
pe deplin a scopurilor şi principiilor 
Cartei, unele structuri ale Naţiuni
lor Unite trebuie adaptate la noile 
realităţi şi cerinţe apărute in ultimii 
25 de ani. In scopul de a fi din ce 
in ce mai eficientă, O.N.U. trebuie 
să-şi lărgească procesul de adoptare 
a hotăririlor prin asocierea la acesta 
a unor noi state şi, în acelaşi timp, 
să-şi extindă cooperarea cu lumea 
pe care o serveşte. De aceea, guver
nul italian ţine să felicite România 
pentru înscrierea acestei chestiuni 
pe agenda sesiunii Adunării Gene
rale. După cum au mai subliniat şi 
alţi vorbitori, luăm notă c:u satis
facţie de faptul că delegaţia Româ
niei a organizat pentru promovarea 
acestei iniţiative consultări cu cit 
mai multe delegaţii posibil, dovedind 
astfel acel spirit de cooperare şi în
ţelegere reciprocă conform cu prin
cipiile Cartei şi asigurînd, astfel, suc
cesul deliberărilor plenarei. Aseme

nea, fel de abordare şi spirit de coo
perare arătat în problema activităţii 
O.N.U. a fost, recent, reafirmat în 
convorbirile care au avut loc' Ia Bu
cureşti între miniştrii de externe ai 
Italiei şi României şi subliniat clar 
în comunicatul comun din 11 noiem
brie 1972".

Subliniind „încrederea de nezdrun
cinat a Tunisiei în principiile şi sco
purile prevăzute în Gartă, dorinţa 
sa de a-şi aduce o contribuţie con
structivă la orice eforturi vizând 
creşterea rolului şi eficacităţii orga
nizaţiei în relaţiile internaţionale 
contemporane“, Moncef Kedad, am
basador în ministerul de Externe al 
Tunisiei, a declarat: „Felicităm Ro
mânia că a concentrat în mod con
cret atenţia statelor membre asupra 
acestei probleme urgente , şi com
plexe, căreia delegaţi,a Tunisiei îi 
acordă întregul ei sprijin".

Reprezentantul Tunisiei a subliniat 
că „atît în memoriul explicativ al 
guvernului român, privind cererea 
de înscriere a punctului de care ne 
ocupăm, cit şi în proiectul de rezo
luţie aiu fost expuse cu multă grijă 
raţiunile acestei iniţiative pentru 
asigurarea unui deplin succes mi
siunii de întărire a rolului O.N.U. 
Rămînem recunoscători delegaţiei 
române pentru preţioasa sa contri
buţie şi exprimăm speranţa că toate 
statele membre vor răspunde favo
rabil apelului ei printr-o cooperare 
mai strînsă şi mai fructuoasă în 
acest domeniu.

Louis de Guiringaud, ambasador, 
reprezentantul permanent al Franţei 
la O.N.U., a relevat; ’„Ar fi fost mi
nunat, dar din păcate imposibil, ca 
numai prin simpla sa existenţă 
O.N.U. să fi putut stinge conflictele, 
să rezolve problemele care confruntă 
comunitate,a internaţională în con
textul rapidelor transformări din 
lume. Naţiunile Unite nu sínt alt
ceva decit suma voinţei, bune sau 
rele, a statelor care o compun. 
O.N.U. este tocmai ceea. ce noi în
vestim în ea“. Vorbitorul a subli
niat că „pentru minusurile din acti
vitatea organizaţiei nu Carta sa este 
de vină, ci noi înşine“.

Referindu-se la noul climat inter-

R.S.F. IUGOSLAVIA. Fabrica FRAD din Aieksinac s-a specializat in 
producerea filtrelor de aer şi ulei pentru diferite tipuri de motoare.

european, reprezentantul Franţei a, 
evidenţiat ca „europenii s-an inspi
rat din principiile Cartei O.N.U. în 
evoluţiile care i-au adus de Ia con
fruntări Ia conciliere şî înţelegere. 
Iniţiativa ’ României este foarte opor
tună în » ne determina să exami
năm posibilităţile existente pentru 
întăritea O.N.U. în scopul de a aco
peri noile etape spre consolidarea 
securităţii şi dezvoltării cooperării 
între state. Principiile menţionate în 
rezoi/uţie sínt printre cele mai im
portante principii care trebuie să ghi
deze acţiunii« organizaţiei noastre.

Apelul din rezoluţie adresat state
lor membre de a folosi din plin sţruc- 
tura organizaţiei şi mijloacele pre
văzute în Cartă este cit se poate de 
elocvent şi oportun. Ne reaminteşte 
faptul că dispunem de un instrument 
de care nu ne-am folosit pe deplin. 
Ne cheamă în mod realist să nu cău
tăm prin aventuri hazardate ceea ce 
deja avem la dispoziţie. Prin studiul 
prevăzut de rezoluţie ni se cere să 
analizăm măsuri pentru creşterea ro
lului O.N.U. Delegaţia mea va lua 
parte activă la elaborarea sa. Felici
tăm delegaţia României pentru con
tribuţia sa şi sintern bucuroşi sa ob
servăm printre coautorii rezoluţiei pg. 
vecinii noştri Belgia, şi Italia".

Reuniunea de la Helsinki
Helsinki 28 (Agerpres). — înainte 

de încheierea şedinţei de marţi dimi
neaţă a. convorbirilor pregătitoare 
multilaterale în problema conferinţei 
general-europene pentru securitate 
şi cooperare a fost anunţat următo
rul consens — primul din cadrul 
reuniunii — intervenit asupra pre
ambulului şi punctului 1 ale proiec
tului de procedură:

„Participanţii la consultările de la 
Helsinki în problema Conferinţei 
europene pentru securitate şi coope
rare vor purta aceste consultări în 
următorul mod;

1. Toate statele reprezentate vor 
participa la consultări pe baza suve
ranităţii egale, reprezentînd ţări in
dependente şi în condiţii de deplină 
egalitate. Aceste consultări se vor 
desfăşura în afara alianţelor mili
tare“.

Marţi seara, dezbaterile în proble
mele de procedură s-au încheiat. 
Participanţii au ajuns la un acord 
asupra principiilor care vor sta la 
baza desfăşurării actualei reuniuni. 
Textul, în redactare definitivă, va fi 
prezentat participanţilor în şedinţa 
de miercuri dimineaţa.

Prem ierul Republicii Arabe Egipt 
despre principalele obiective ale 

politicii in terne şi externe
a guvernului

Cairo 28 (Agerpres), — Intr-o de
claraţie făcută la deschiderea celei 
de-a doua. sesiuni * Adunării Popo
rului, primul ministru ai Republicii 
Arabe Egipt, Aziz Sedki, a expus 
principale!« obiective ale politicii in
terne şi externe a guvernului — re
latează agenţia MEN. El a subliniat 
că bugetul de stat pe anul 1973 va 
fi cel mai mare buget egiptean, pre
cizând că investiţiile prevăzute to
talizează 500 milioane de lire egip
tene, comparativ cu 350 milioane în 
anul precedent. Şeful guvernului 
egiptean a relevat rolul vital al sec
torului public, al economiei care 
„s-a dovedit baza dezvoltării“. El a 
arătat că Investiţii importante sínt 
destinate înfăptuirii proiectelor de 
creştere a producţiei de fier, otel, 
aluminiu, îngrăşăminte chimice, bu
nuri da larg consum.

Lucrările
Sesiunii

extraordinare
a C. I. P. E. C.

Santiago de Chile 28 (Agerpres). 
— La Santiago de Chile se desfă
şoară lucrările sesiunii extraordinare 
a Consiliului Interguvernamental al 
ţărilor exportatoare de cupru 
(C.I.P.E.C.), din care fac parte Chile, 
Peru, Zambia şi’ Republica Zair. Re
prezentanţii celor patru state — ca 
deţin peste 60 Ia sută din exportu
rile mondiale de cupru — au ho* 
tărît .să se reunească, ca. urmare a 
acţiunii companiei nord-americane 
„Kennecott", care a cerut şi a ob
ţinut. de la o instanţă franceză in
stituirea embargoului asupra unui 
transport de cupru chilian destinat 
unor firme vest-europene. Scopul re
uniunii de la Santiago de Chile este 
acela de „a stabili un mecanism per
manent de protecţie ş i . solidaritate 
iată de orice încercare de agresi
une economică sau comercială exer
citată împotriva unui slat membru 
al C.I.P.E.C.

In  ce priveşte agricultura, Sedki 
a precizat că guvernul a realizat 
toate obiectivele pe care şî lé-a fixat 
anul trecut în acest domeniu, inre- 
gistrîndu-se o creştere sensibilă a 
producţiei de bumbac şi trestie de 
zahăr. El a menţionat că felahii vor 
beneficia, în anul 1973, de un ajutor 
sporit, prin- intermediul cooperative
lor agricole, şi că va fi realizat un 
plan de dezvoltare a satelor egip
tene.

Premierul Sedki a arătat, în. con
tinuare, că investiţiile în domeniul 
educaţiei vor creşte în noul an bu
getar la !4 milioane lire faţă de 4.Î 
milioane de lire în cel precedent. 
De asemenea, au fost elaborate 
proiecte în vederea unei eficiente 
sporite a  sistemului de asistenţă me
dicală, precium şi pentru îmbunătă
ţirea şi extinderea transporturilor. 
In anul 1973, vor fi construite 20 000 
de noi locuinţe, în afara construcţii
lor din sectorul privat.

Primul ministru egiptean a subli
niat că, la. elaborarea noului buget 
de stat, s-a avut în vedere „satisfa
cerea tuturor necesităţilor forţelor 
armate, populare şi ale apărării ci
vile".

Evocînd situaţia din Orientali Apro
piat, Aziz Sedki a reafirmat că Egip
tul tiu va ceda nici o palmă din te
ritoriul său şi nu va renunţa 1# nici 
unul din drepturile sale.

CAMBODGIA. In cursul perioadei cuprinse între 15 octombrie şl 5 no
iembrie, forţe patriotice din cadrul Armatei de Eliberare a poporului 
au distrus, rănit sau capturat aproximativ 1400 de inamici distrugînd 
numeroase vehicule militare şl capturând un Important număr de arme.

In foto: Forţe combatante cambodgiene In timpul unei ofensive

Conferinţa de presă 
a preşedintelui Nixon

Washington 28 (Agerpres). — 
Luînd cuvîntul la o conferinţă de 
presă organizată ia reşedinţa sa de 
la Camp David (statul Maryland), 
preşedintele S.U.A, Richard Nixon, 
a declarat că va anunţa, începînd 
de la 28 noiembrie, schimbările ca
re vor avea loc în componenţa gu
vernului, precum şi reducerea nu
mărului salariaţilor Casei Albe. El a 
apreciat că reorganizarea anunţată,

care se va încheia pînă la 15 de
cembrie, urmăreşte găsirea căilor 
pentru „desfăşurarea unei activităţi 
mai bune cu oameni mai puţini".

Referindu-se la personalităţile ca
re vor părăsi guvernul, preşedintele 
a anunţat că atît ministrul apărării, 
Melvin Laird, cit şi ministrul pen
tru problemele locuinţelor, George 
Romney, nu vor mai face parte, la 
cererea lor, din noul cabinet.

Un interviu 
al ministrului 

naţionale al Greciei
Soţia 23 (Agerpres). — !nt.r-un in

terviu acordat unui corespondent 
al Agenţiei B.T.A., Nikolaos Efes- 
sios, ministrul economiei naţionala 
al Greciei, care a participat la sem
narea, la Sofia, a unui acord de co
laborare economică şi tehnico-ştiin- 
ţifică între Bulgaria şi Grecia, şi-a 
exprimat speranţa că acesta va

Consultări în  vederea  soluţionării 
crizei guvernam entale  din Belgia

Bruxelles 28 (Agerpres). — Jose! 
de Saeger, ministru al lucrărilor pu
blice în guvernul demisionar, însăr
cinat, la sfîrşitul săptăminii trecu
te, de regele Baudouin în funcţia de 
consilier special pentru soluţionarea 
crizei guvernamentale, şi-a început 
luni consultările cu o serie de li
deri politici.

In urma primelor contacte stabi
lite cu reprezentanţi ai majorităţii 
partidelor politice din Belgia, de 
Saeger a declarat, luni seara, că a- 
ceştia, inclusiv Partidul liberal — 
de opoziţie —, sínt favorabili alcă
tuirii unui guvern într-o formulă 
de coaliţie mai largă. El şi-â expri
mat satisfacţia în legătură cu pro
misiunea liberalilor de a nu între
prinde vreo acţiune de natură să de
termine amînarea unor proiecte cu 
caracter economic şi social. Pe de 
altă parte, Josef de Saeger şi-a fă
cut cunoscută hotărîrea fermă de a 
refuza prezenta conservatorilor in

tr-un nou guvern, de coaliţie.
Referindu-se la speculaţiile tot 

mai insistente în legătură cu o e- 
ventuală organizare de alegeri ge
nerale, de Saeger a declarat că ex
clude categoric această perspectivă, 
întrucît noile alegeri şi cele cîteva 
mandate cîştigate de unul sau altul 
dintre partidele politice n-ar schim
ba cu nimic situaţia actuală — in
formează agenţia Associated Press.

Reamintim că guvernul de coali
ţie — . social-creştini şi socialişti — 
condus de premierul Gaston Eys- 
kens a demisionat săptămina trecu
tă, din cauza dificultăţilor întîmpi- 
nate in rezolvarea unor probleme 
regionale. P«ntru aprobarea unor 
proiecte de reformă constituţionala 
guvernul Eyskens avea nevoie de o 
majoritate parlamentară de două tre
imi, de care nu dispunea în mo
mentul demisiei.

Consultările lui Jósef de Saeger 
continuă.
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•  LA SEDIUL REPREZENTAN
ŢEI PERMANENTE A U.R.S.S. PE 
UNGĂ OFICIUL O.N.U. DIN GENE
VA a avut loc, marţi, o nouă în
tâlnire între delegaţiile sovietică şi 
americană, care poartă convorbiri 
în problema limitării armamentelor 
strategice, anunţă agenţia TASS.

■  Şase persoane au murit şi 
alte 34 au fost accidentate în
cursul unor furtuni, însoţite de 
ploi torenţiale, care s-au abătut 
asupra satelor din centrul Javéi. 
Au fost provocate daune mate
riale considerabile — informează 
agenţia indoneziana de Ştiri „An
tara“.

#  ZIARUL „ARBEITER ZEITUNG", 
COTIDIANUL CENTRAL AL PARTI
DULUI SOCIALIST (de guvernămînt),
anunţă . că ministrul de externe, 
Rudolph Kirschschlager, a confirmat 
că recunoaşterea de către Austria 
a R.D.G. şi a Republicii Democrate 
Vietnam se', află, în perspectiva ime
diată. . . .

•  LA REYKJAVIK AU ÎNCEPUT 
NEGOCIERILE DINTRE ISLANDA 
ŞI MAREA BRITANIE destinate so
luţionării diferendului survenit du
pă extinderea de către guvernul is- 
iandez, de la 12 la 50 mile a limi
telor zonei naţionale de pescuit. Pri
ma şedinţă, informează agenţia 
Associated Press, nu a prilejuit rea
lizarea vreunui progres semnifica
tiv. După cum se ştie, Anglia nu 
considetă validă măsura guvernului 
de la Reykjavik, pescadoarele ei 
continuînd să pătrundă în interiorul 
noii limite, ceea ce a dus la inci
dente repetate între acestea şi na
vele de coastă islandeze.

•  ÎNTRUNIT !N ŞEDINŢĂ SPE
CIALĂ, GUVERNUL ELVEŢIEI A 
HOTĂRlT la 27 noiembrie adopta
rea unui program de măsuri, desti
nate combaterii inflaţiei. După în
trunirea cabinetului, un purtător de 
cuvînt oficial a declarat că nu va 
fi vorba de îngheţarea preţurilor şi 
a salariilor, dar : a refuzat să preci
zeze natura măsurilor preconizate. 
Totodată, purtătorul de cuvînt a in
format că guvernul elveţian se va 
întruni din nou, vineri, 1 decem
brie, pentru a definitiva detaliile 
programului antiinflationist.

•  BiRENDRA BIR B1KRAM 
SHAH DEVA, REGELE NEPALULUI,
a participat la ceremonia care a 
marcat încheierea lucrărilor de pe 
şantierul centralei hidroelectrice de 
la Sun Koshi. Centrala, situată la 
80 de kilometri de capitala ţării, cu 
o capacitate de 10 500 kW, a fost 
construită în cooperare cu R.P. Chi
neză.

•  PESTE 10 000 DE PERSOANE 
AU PARTICIPAT LUNI ia o manifes
taţie organizată Ia Lyon de secţiile 
departamentale ale Confederaţiei 
Generale a Muncii (C.G.T.) şi Con
federaţiei Franceze Democratice a 
Muncii (C.F.D.T.), în semn de pro
test faţă de acţionarea în judecată 
a nouă lideri sindicali, în urma u- 
nui conflict de muncă cu conduce
rea uzinelor „Berliet" din localitate.

•  PREŞEDINŢII COMISIILOR MI
LITARE ALE R.D.P. A YEMENULUI 
ŞI R.A, YEMEN au semnat un acord 
privind evacuarea definitivă a pozi
ţiilor militare din sectoarele de 
frontieră Dalieh şi Katabaa, s-a a- 
nunţat oficial în capitala sud-yeme- 
nită.

Potrivit agenţiei France Presse, a- 
cordul a fost semnat în prezenţa lui 
Ahmed Hamza Ismail, preşedintele

Comisiei militare însărcinate de Liga 
Arabă cu aplicarea unor prevederi 
ale acordului de uniune dintre cele 
două state yemenite, intervenit re
cent la Cairo.

•  DEFICITUL COMERCIAL al
Statelor Unite a sporit cu 415 mili
oane dolari în cursul lunii octom
brie — a anunţat Ministerul ameri
can al Comerţului. Exporturile au 
totalizat 4,37 miliarde dolari, In timp 
ce importurile s-au ridicat la 4,78 
miliarde dolari (ele au sporit cu 4,4 
şi, respectiv 2,3 la sulă în compa
raţie cu nivelul lunii precedente). 
Totalul deficitului comercial ameri
can în primele 10 luni ale anului 
depăşeşte 5,27 miliarde dolari (în în
treg anul 1971 ei s-a cifrat Ia nu
mai 2 miliarde dolari).

■  Iarna şi-a făcut apariţia şi
tn Spania unde, în cîteva locali
tăţi din regiunea Alicante, luni a 
nins. In restul ţării temperatura 
a scăzut brusc în cursul ultime
lor zile. Mercurul termometrelor 
a înregistrat minus trei grade Ia 
Avila, minus patru grade ia Bur
gos, iar la Barcelona temperatura 
ă variat între plus unu şi plus trei 
grade. Andaluzia nu a fost atinsă 
de acest va! de frig. Temperatura 
înregistrată este de plus 15 grade.

În Portugalia s-a înregistrat, de 
asemenea, o scădere a tempera
turii. Luni,: la. Lisabona, termo
metrul a măsurat plus 11 grade, 
în timp ce în cursul săptăminii 
trecut« nu a coborât sub plus 19 
grade.
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pune bazele unor eforturi creatoare 
care vor influenţa nu numai rela
ţiile dintre cele două ţări, dar vor 
contribui la crearea unui climat pro
pice pentru îmbunătăţirea, în con
tinuare, a relaţiilor multilaterale în 
Balcani. Dacă cele două ţări se vor 
lăsa conduse de realism şi obiecti
vitate, a subliniat ministrul grec, 
credem că vor fi create posibilităţi 
largi pentru instaurarea unei coope
rări care, avînd în vedere vecină
tatea popoarelor noastre, este abso
lut firească şi se bazează pe o lo
gică economică sănătoasă.

Constituirea 
noului guvern 

canadian
Ottawa 28 (Agerpres). — Primul 

ministru al Canadei, Pierre Elliott 
Trudeau, a anunţat, la 27 noiembrie, 
constituirea noului guvern canadian, 
ca urmare a rezultatelor alegerilor 
legislative anticipate de la 30 oc
tombrie a.c. în fapt, este vorba de 
o remaniere care afectează 10 din 
cele 30 de portofolii ale cabinetu
lui. Schimbarea cea mai marcantă 
o reprezintă numirea lui Alastair 
Gillespie in funcţia de ministru a! 
industriei şi comerţului, care îl în
locuieşte pe Jean-Luc Pepin, infrint 
în alegerile legislative din 30 oc- 
tombrie.

Principalele ministere şi-au păstrat 
vechii titulari, printre care şi mi
nistrul de externe, Mitchell Sharp.

Olandă:

Alegeri
legislative
anticipate

Haga 28 (.Agerpres). — în Olanda 
se desfăşoară miercuri alegeri legis
lative anticipate, hotărâte ca. urmare 
a crizei guvernamentale survenite in 
luna iulie 1972. Aproximativ 8,8 mi
lioane alegători se prezintă la urne 
(800 000 dintre ei pentru prima dgtă, 
după coborîrea limitei de vîrstă de 
la 21 la 18 ani) pentru a desemna 
pe cei 150 membri ai Camerei Depu
taţilor (inferioară). 20 de partide poli
tice prezintă candidaţi, dar şansele 
cele mai mari de a obţine victoria 
Şi de a forma, deci, nou! guvern le 
are alianţa partidelor de stingă, con
dusă de liderul Partidului Laburist, 
Joop Den Uyl. în  prezent, potrivit 
unor sondaje preelectorale, această 
alianţă întruneşte adeziunea a apro
ximativ 36,7 i a . sută din alegători 
(ceea ce ar echivala cu 55 de man
date). în . timp ce gruparea celor trei 
partide creştin-democrate, membre 
ale coaliţiei care a format guvernul 
demisionai prezidat de Barend Bies- 
heuvel, este sprijinită de 34,7 la sută 
din electorat.
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